
Enaintrideseti Festival 
Radovljica 2013 bo!

Tako je sporočil umetniški vodja festivala  
Domen Marinčič, ko se je polegel aplavz ob 
zadnjem koncertu letošnjega jubilejnega  
30. festivala Radovljica. Slovo ni moglo biti 
lepše, saj je že zazrto v prihodnost. 
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Zdaj Linhart, zdaj 
Radolčan 

Franci Černe, upokojeni učitelj razrednega 
pouka v Radovljici in Ljubnem, za promocijo 
mesta in občine oživlja dve radovljiški 
osebnosti: Neznanega Radolčana s starega 
mestnega grba iz leta 1514 in Antona Tomaža 
Linharta. 
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Lep obisk 38. Pohoda 
na Stol
Tradicija se tudi tokrat ni 
prekinila. Že 38. zapored so 
se Večno mladi fantje podali 
na očaka Karavank, Stol.

OBČINSKE NOVICE KRAjEVNE NOVICE PRIREDITVE ZANIMIVOSTI

Nadškof Stres  
maševal na Brezjah 
V najpomembnejših sloven-
skih Marijinih božjepotnih 
središčih so bile na veliki 
šmaren slovesne maše. 

Ustvarjanje in tek  
Začeli z gasilskim tekmovan-
jem, nadaljevali z likovnimi 
delavnicami, sl ikarsko 
kolonijo, tekom, pohodom, 
prstometom in odprtjem 
otroškega igrišča.

Španci obiskali  
Radovljico
Skupina štiriindvajsetih mla-
dih Špancev se je z mladimi 
iz radovljiške župnije spozna-
la lani, ko so jih gostili na 
svetovnem dnevu mladih.    
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Pekarna Planika®  
v Grajskem dvoru v Radovljici

Privoščite si dober kruh,  
domačo potico in pecivo ...
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Marjana Ahačič

V novem šolskem letu bo 
osnovne šole v radovljiški 
občini obiskovalo 1506 
učencev, kar je 23 več kot 
preteklo šolsko leto. Obču
tno več bo prvošolcev, šolski 
prag bodo prvič prestopili 
203 učenci, medtem ko jih 
je bilo lani v prvem razredu 
53 manj.

Polni oddelki v Radovljici
Osnovno šolo Radovljica v 
tem šolskem letu obiskuje 
766 otrok, od tega jih je 30 v 
Ljubnem in 72 v Mošnjah. 
Prvošolcev je 74 na matični 
šoli, 18 v Mošnjah in 8 v 
Ljubnem. »Letos imamo 25 
otrok več kot lani, prvič po 
desetih letih je število nara
slo in pričakujemo, da se bo 
trend nadaljeval tudi v pri
hodnjem šolskem letu,« je 
povedala ravnateljica Zlata 
Rejc. Oddelki v matični šoli 
v Radovljici so polni do 
skrajnih robov normativov. 
V oddelkih drugega, šeste
ga, sedmega in osmega ra
zreda je po več kot 25 otrok, 
posebej natrpani so trije od
delki šestega razreda, kjer je 
tudi precejšnje število otrok 
z odločbami o posebnih po
gojih izobraževanja. »Šola je 
že maja prvič vložila prošnjo 
za štiri oddelke, kjer smo 
ministrstvo prosili, da nam 
dodatni oddelek odobri prav 
zaradi učencev z odločbami. 

Najprej smo bili zavrnjeni, a 
smo skupaj s starši napisali 
pritožbo, na katero smo do
bili pozitivno rešitev. Do 
zad njega tedna v avgustu 
smo bili prepričani, da 
bomo imeli štiri oddelke, ta
krat pa se je eden od vpisa
nih učencev izpisal in kljub 
prošnjam smo ostali pri treh 
oddelkih,« pojasnjuje ravna
teljica in dodaja, da je zaradi 
znižanih normativov tudi 
huda gneča v oddelkih po
daljšanega bivanja. »Veliko 
težav šoli in staršem povzro

ča tudi spremenjeni čas za
četka pouka. Vozni red pri
lagajamo, pričakujem pa, da 
bomo situacijo dokončno 
uredili v kakih štirinajstih 
dneh.«

Več otrok kot lani  
tudi v Lescah 
Tudi v Lescah je osnovno
šolcev letos več kot lani, sku
paj 412 (lani junija 388), šte
vilo oddelkov pa se ni spre
menilo – na matični šoli jih 
je 17, v podružnični šoli Be

gunje pa pet. »Prvošolcev je 
43 v Lescah in v Begunjah 
21, kar je zelo veliko. Toliko 
jih že dolgo ni bilo, verjetno 
ves čas mojega mandata 
ne,« pravi ravnatelj Janez 
Zupan. Šolarji so se razvese
lili, ko so na prvi šolski dan 
v šolske prostore vstopili 
skozi nova vrata, ki so jih 
dobili z donacijo Gorenjske 
banke. Kot je povedal ravna
telj, so zamenjavo vhoda 
imeli v načrtu, a so imele 

Kaja Beton

V starem mestnem jedru 
Radovljice je Občina Radov
ljica na pobudo Turizma 
Radovljica uredila razgle
dno točko. Po načrtih arhi
tekta Marka Smrekarja je 
na robu starega mestnega 
jedra ob cesti na pokopali
šče na eni ter na železniško 
postajo na drugi strani na 
mestu neurejene zelenice 
nastala lična razgledna plo
ščad s klopcama, pitnikom 
in zelenico. 
V nadaljevanju bo na točko 
nameščena še panoramska 
slika z označenimi glavni
mi točkami razgleda. Tako 
je že sicer priljubljena raz
gledna točka turistov posta
la tudi prijeten kotiček za 

počitek tako tujcev kot do
mačinov.
V sklopu urejanja urbane 
opreme je občina poleti za
čela tudi z nameščanjem 
košev za pasje iztrebke – 
najprej v Radovljici, kasneje 
bodo to storili tudi v okolici, 
domačini pa se bodo naj
bolj razveselili napredka pri 
urejanju parkirišča na vho
du v staro mestno jedro. 
Konec avgusta je bil namreč 
porušen še stanovanjski 
objekt na območju nekda
njega Merkurja v Radovljici 
pred starim mestnim je
drom. Na tem mestu bo že 
jeseni možno parkiranje, v 
prihodnjem letu pa je načr
tovana končna ureditev par
kirišča s približno 60 par
kirnimi mesti.

Razgledna točka 
navdušuje 

Urejena ploščad na robu starega mestnega jedra 
s pogledom na Savo, jelovico in Triglav privablja 
tujce in domačine.

Šolske klopi so spet polne
V ponedeljek se je začelo novo šolsko leto, v katerem so v šolske klopi sedli kar 203 prvošolci, 50 več 
kot lani. Poleti so šole obnavljali; pouk se začenja dvajset minut kasneje kot doslej.

Takole je bilo v ponedeljek, na prvi šolski dan, na podružnični šoli na Ovsišah (deluje v 
okviru OŠ Staneta Žagarja Lipnica), kjer imajo letos tri oddelke otrok. / Foto: Gorazd Kavčič
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Marjana Ahačič

Slovesnost v spomin na 
borce, ki so leta 1942 padli 
na Jelovici, tudi letos pri
pravlja Krajevna organizaci
ja borcev za vrednote NOB 
Radovljica. Organizatorji 
pričakujejo številne udele
žence zlasti z zgornje Go
renjske, častno stražo Slo
venske vojske in praporšča

ke krajevnih organizacij 
Zveze združenj borcev 
NOB. Kot je povedal pred
sednik krajevne organizaci
je Janko Rozman, bodo 
vsem udeležencem prosla
ve razdelili zgibanko, ki so 
jo izdali ob sedemdeseti 
obletnici. »Začasno bo na
domestila informacijski 
pano, ki bi moral stati na 
grobišču. S sestavljanjem 
vsebine zgibanke smo imeli 
zaradi pomanjkljivih podat

kov precej težav, kar potrju
je zamisel o potrebni izde
lavi raziskave zgodovinskih 
dejstev,« pravi predsednik 
krajevne organizacije Janko 
Rozman.
V grobnici so pokopani po
smrtni ostanki enajstih bor
cev, padlih na Mošenjski 
planini, in 18 padlih sep
tembra 1942 na Lipniški 
planini, kjer je umrl tudi 

poveljnik prve grupe odre
dov Jože Gregorčič – Go
renjc. »29 kamnov na gro
bišču simbolizira 29 padlih 
na Jelovici. Spomenik arhi
tekta Eda Ravnikarja pa sto
ji v čast 72 na pobočju Jelo
vice padlih partizanov, ki so 
jih po vojni odkopali in 29 
prenesli v takrat zgrajeno 
novo grobnico v radovlji
škem Grajskem parku, dru
ge pa na željo svojcev v dru
žinske grobove.«

Jubilejna spominska 
slovesnost

danes ob 17. uri bo v grajskem parku v  
radovljici spominska slovesnost ob 70. obletnici 
smrti narodnega heroja Jožeta gregorčiča  
in njegovih soborcev. slavnostni govornik bo 
predsednik države danilo türk.

  

Pokličite nas!  
Pomagali vam bomo.

 

Ali verjamete, 
da je lahko takšna tudi notranjost vašega prenosnika? 

 

Če vam računalnik dela počasi, blokira, se greje, potem 
je zagotovo potreben čiščenja prahu ali virusov. 

 
Ugodna ponudba 

za čiščenje prenosnega računalnika in protivirusni pregled! Samo 45€!  
Odstranjevanje najdenih virusov in drugih škodljivih programov zaračunamo posebej. 

 
Nudimo vam še: čiščenje procesorjev in ventilatorjev, popravila osnovnih plošč, 

menjavo žarnic v displejih, menjavo diskov, presnemavanje podatkov, čiščenje virusov 
 

 
 
 

 

 
Cesta železarjev 7a, Jesenice, tel. (04) 58-36-444, www.3bm.si 

 

 

Jože Košnjek

Brezje – S procesijami, noč
nim bedenjem in skupnimi 
molitvami za dobro Cerkve 
se je na predvečer praznika 
začelo letošnje praznovanje 
Marijinega vnebovzetja ali 
velikega šmarna, največjega 
Marijinega praznika. V cer
kvah in kapelah, posvečenih 
temu dogodku, so bile slove
sne maše, največ vernikov pa 
je na praznični dan romalo v 
glavna Marijina božjepotna 
središča v slovenskih nad
škofijah oziroma škofijah. 
Na slovesnih mašah so ško
fje z romarji obnovili posveti
tev slovenskega naroda Mari
ji, kar so prvič storili pred 
dvajsetimi leti.
Osrednja slovesnost v ljub
ljanski nadškofiji je bila na 
Brezjah, kamor se je po oce
ni redarjev z okrog 1700 
osebnimi avtomobili pripe
ljalo okrog 5000 romarjev. 
Maševal je ljubljanski nad
škof metropolit dr. Anton 
Stres, ki je v pridigi govoril 
predvsem o Mariji kot mate
ri Cerkve in njeni vzornici. 
»Če ne bi bilo Cerkve, ne bi 
bilo vere, ki jo napajamo iz 
istega tisočletnega verskega 
izročila naših prednikov. 
Cerkev nas tudi vzgaja k lju
bezni do bližnjega. Spodbu
ja nas, naj pomagamo bra

tom in sestram, ki so v sti
ski,« je povedal nadškof. 
Brezjanske romarje je spo
mnil na njihove naloge v se
danjih razmerah. »Kakor 
imamo namreč samo eno 
mater, kakor imamo eno 
samo domovino, tako ima
mo tudi eno samo Cerkev. 
Vsem trem dolgujemo 
sinov sko ali hčerinsko ljube
zen in zvestobo, pa tudi skrb 
in odgovornost. Kadar se ka
tera koli od njih znajde v te
žavah, od svojih otrok upra
vičeno pričakuje, da ji bodo 

ostali zvesti in ji ne bodo 
obrnili hrbta. To ne pomeni, 
da si smemo zatiskati oči in 
ušesa pred tistim, kar ni 
prav. Pomeni pa, da smo v 
sodbah dobronamerni, po
šteni, pravični in resnico
ljubni, da iščemo rešitve, da 
za Cerkev molimo, se v nje
no delovanje zavzeto vklju
čujemo z dobrimi deli in 
zanjo darujemo svoje trplje
nje. Časi so težki, zato mo
ramo biti pogumni in moč
ni, trdni in zvesti. In kje 
najti moč? Vsi vemo: V slogi 

in edinosti. To velja za do
movino, to velja za Cerkev,« 
je sklenil pridigo nadškof 
Anton Stres. 
Na Brezje so že v petek pred 
praznikom prišli tudi Romi, 
ki so se nastanili v bližini 
bazilike, največ pa jih je bilo 
na zanje pripravljenem pro
storu v gozdu na Črnivcu. Z 
njimi je bil tokrat tudi črno
maljski župnik, ki je v slo
venski katoliški Cerkvi za
dolžen za Rome, Peter Ko
kotec, doma s Primskovega 
pri Kranju. 

Nadškof Stres na Brezjah: 
zvestoba in enotnost
v najpomembnejših slovenskih Marijinih božjepotnih središčih so bile na veliki šmaren slovesne 
maše. na Brezjah je maševal ljubljanski nadškof metropolit dr. Anton stres.

Marjana Ahačič

Potem ko je Občina Radov
ljica na krožišču proti Lipni
ški dolini v Radovljici ter 
proti Hrašam in poslovni 
coni v Lescah postavila 
umetniške skulpture, je za 
številne voznike postalo še 
bolj neprijetno izstopajoče 
neurejeno krožišče na dr
žavni cesti med avtocestnim 

priključkom Lesce in odce
pom proti Bledu in Bohinju. 
»Vsaka najmanjša sloven
ska občina in najbolj odda
ljena vas ima lepša krožišča 
kot to, kjer je posajenih pet 
skrivenčenih dreves, ki visi
jo vsaka v svojo stran. Malo 
naprej je zarjavela ograja na 
železniškem nadvozu, ko 
pridemo do semaforizirane
ga križišča za Lesce, spet 

zanemarjeno, s plevelom 
zaraščeno križišče,« nas je 
opozoril eden ob naših bral
cev. Na občini Radovljica so 
pojasnili, da gre sicer res za 
krožišče na državni cesti, a 
so se z upravljavcem že do
govorili, da bodo prihodnje 
leto tja postavili skulpturo, 
ki bo voznike spomnila na 
bližnje Begunje, zibelko 
glasbe bratov Avsenikov. 

»Gre za skulpturo Klemena 
Rodmana, ki jo bomo v kro
žišče postavili prihodnje 
leto, ob 60. obletnici začet
ka delovanja ansambla bra
tov Avsenik. Zadovoljen 
sem, da je postavitvi skulp
ture naklonjen tudi častni 
občan Radovljice, gospod 
Slavko Avsenik,« je povedal 
radov ljiški župan Ciril Glo
bočnik. 

Skulptura tudi na državnem krožišču
Že prihodnje leto bodo krožišče med avtocestnim priključkom Lesce in odcepom proti Bledu opremili 
s skulpturo, posvečeno Avsenikovi glasbi.

na Brezjah je skupaj z nekaterimi sobrati pred več tisoč romarji maševal ljubljanski  
nadškof dr. Anton stres. / Foto: Tina Dokl 

»Na petkovi slovesnosti bomo razdelili  
zgibanko, ki smo jo izdali ob sedemdeseti  
obletnici. Začasno bo nadomestila informacijski 
pano, ki bi moral stati na grobišču.« 
Slavnostni govornik bo predsednik države Danilo 
Türk, ki si bo v nadaljevanju ogledal tudi novi 
Čebelarski center v Lescah.

Maketa skulpture, posvečene Avsenikovi glasbi  / Foto: Gorazd Kavčič neurejeno krožišče na državni cesti v Lescah / Foto: Gorazd Kavčič
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5-srednješolskih programov-
izredni študij
5-nacionalnih poklicnih kvali�kacij
odlični predavatelji
brezplačna učna pomoč in 
svetovanje
IN USPELO VAM BO!

Študijsko središče: 
Ekonomske fakultete   jubljana
Fakultete za strojništvo Maribor

VISOKOŠOLSKI IZREDNI ŠTUDIJ
VISOKA POSLOVNA ŠOLA
VISOKOŠOLSKI PROGRAM 
STROJNIŠTVA

L

Ivanka Korošec

Prvo seme za waldorfsko 
šolo na Gorenjskem je 
bilo posajeno leta 2008, 
ko je skupina udeleženk 
seminarja za waldorfske 
učitelje in vzgojitelje usta-
novila vrtec Sončnica na 
Hrušici. Sprejet je bil z ve-
likim navdušenjem, tako 
da je bil naslednje leto od-
prt še waldorfski vrtec Če-
belica v Radovljici. Tudi tu 
so jim – tako kot je v nji-
hovih krogih navada – po-
magali starši otrok, prija-
telji in sorodniki. Ves čas 
jim je podporo in pomoč 
dajala Waldorfska šola 
Ljubljana.
Vodja radovljiške enote je 
Simona Pajk, razredničarka 
prvošolcev Mateja Korošec, 
njena pomočnica pa Katari-
na Jensterle Nečimer. Ra-
dovedni prvošolčki bodo v 

šoli sami ustvarjali svoje 
»učbenike«, tako da bodo 
vsebine zapisovali in risali v 
zvezke.
Na waldorfski šoli je pouda-
rek na umetniškem načinu 
poučevanja, učni načrt, 
predmetnik in urnik pa iz-
hajajo iz poznavanja in 

upoštevanja celotnega otro-
kovega razvoja. »Verjame-
mo, da so otroci, ki so vzgo-
jeni v svobodnem duhu, z 
močno voljo in opremljeni 
z znanjem, tisti, ki bodo 
morda lahko svet obrnili na 
bolje,« je povedala Mateja 
Korošec.

Enajst prvošolcev v waldorfski šoli 

V ponedeljek je v Radovljici svoja vrata odprla tudi enota Waldorfske šole 
Ljubljana. V prvi razred je v spremstvu svojih staršev vstopilo enajst 
prvošolčkov. 

glede na starost zgradbe dru-
ga opravila, ki so zadevala 
celo varnost otrok, pred tem 
prednost. Obnovili so elek-
trično napeljavo in rešili pro-
blem z zamašenimi sanitari-
jami, letos so se morali zaradi 
zamakanja lotiti še obnove 
hidroizolacije v šolskem atri-
ju. Denar za obnovo atrija, 
okoli 33 tisoč evrov, so dobili 
od občine, zato se drugih in-
vesticij niso mogli nadejati.

V Lipnici dva učenca 
manj kot lani
Le v OŠ Staneta Žagarja Li-
pnica je v letošnjem šolskem 
letu manj otrok kot lani. 
Skupaj jih je 263 v 15 oddel-
kih na matični in treh na po-
družnični šoli Ovsiše, kjer se 
šola 49 otrok, je povedala 
ravnateljica Alenka Cuder, 
zadovoljna, da imajo relativ-
no polne oddelke. Letos so 
med počitnicami obnovili 
sanitarije in garderobe v šol-
ski telovadnici, želijo pa si, 
da bi lahko čim prej zame-
njali azbestno streho na telo-
vadnici.

Poleti so obnavljali šole
Za obnovitvena dela in vzdr-
ževalna dela, ki so jih v času 
teh šolskih počitnic izvajali 
na osnovnih šolah, je sicer 
Občina Radovljica letos na-
menila približno 330 tisoč 
evrov. Med večjimi posegi so 
nadaljevanje zamenjave 
oken in energetska sanacija 
dela fasade OŠ Antona To-
maža Linharta Radovljica, 
obnova sanitarij na OŠ F. S. 
Finžgarja Lesce in v gardero-
bi telovadnice OŠ Staneta 
Žagarja Lipnica, ureditev zu-
nanjega atrija v leški osnovni 
šoli in nadstrešnice za šolski 
kombi OŠ Antona Janše Ra-
dovljica. Kot pojasnjujejo na 

občinski upravi, druge inve-
sticije v šole letos niso načr-
tovane, saj je letošnji plan v 
pretežni meri izveden. »V 
kratkem pričakujemo izdajo 
gradbenega dovoljenja za 
dograditev vrtca v Lescah s 
petimi oddelki, sledila bo ob-
java javnega naročila za iz-
vedbo del. Sredstva za izved-
bo rekonstrukcije in dogra-
ditve vrtca v Lescah, ki bo 
omogočila tudi povečanje 
obstoječe kuhinje in pralni-
ce, bodo predlagana v občin-
skem proračunu za obdobje 
2013-2014, prav tako za na-
daljevanje energetske obno-
ve fasade osnovne šole Anto-
na Tomaža Linharta Radov-
ljica.«

Tudi vrtci so polni
Radovljiške vrtce bo v 40 od-
delkih lahko obiskovalo 756 
otrok, od katerih jih kar 182 
prvič vstopa v vrtec. Število 
vpisanih otrok se je v primer-
javi s preteklim letom zmanj-
šalo za 46, če se bo med le-

tom pokazala potreba po do-
datnih oddelkih, pa bo mogo-
če odpreti še po en oddelek v 
vrtcih v Radovljici, Kropi in 
na Brezjah, so povedali na 
upravi radovljiških vrtcev.

Varno v šolo
V prvih šolskih dneh so var-
no pot otrok na najbolj obre-
menjenih križiščih in šol-
skih poteh še bolj pozorno 
spremljali policisti, občinski 

redarji in gasilci. Za dodatno 
opozorilo voznikom so na-
meščeni transparenti in dru-
ge označbe. Obnovljene so 
talne označbe na šolskih po-
teh, pri osnovni šoli v Lescah 
pa bo prav danes na mestu 
prehajanja lokalne ceste za 
večjo varnost nameščen tudi 
prikazovalnik hitrosti »Vi vo-
zite«, ki ga je občina Radov-
ljica pridobila na razpisu 
družbe Goodyear Dunlop 
Sava Tires. 

Dina Kavčič

Lesce – »Čeprav je bil glavni 
vhod s Hraške ceste z dvojni-
mi garažnimi vrati resnično 
dotrajan, ni predstavljal nuj-
ne obnove,« je povedal ravna-
telj OŠ Lesce Janez Zupan. 
Ker je kazalo, da se bo na 
sredstva za nov vhod čakalo 
tudi več let, se je skupina 
staršev odločila poiskati 
sponzorja. Na njihovo pro-
šnjo se je odzvala Gorenjska 
banka, ki je za lepši, varnejši, 
predvsem pa otrokom prija-
znejši vhod prispevala večino 
denarja. V sodelovanju z biv-
šim učencem OŠ Lesce, arhi-
tektom Bogom Vidicem, ki je 
vrata izrisal, so jih zamenjali 
tik pred začetkom novega 
šolskega leta, nad spremem-
bo pa so navdušeni tako 
učenci, starši kot tudi drugi 
obiskovalci šole. Zakaj so se 
na Gorenjski banki odločili 

za sponzorstvo, nam je pove-
dal Bojan Likar iz oddelka za 
marketing: »Leška šola letos 
praznuje svojo 50. obletnico 
in njeno zamisel, po kateri bi 
vstop šole v drugo polovico 
stoletja povezali tudi z odpr-
tjem novih šolskih vrat, se 
nam je v Gorenjski banki 

zdela izvrstna. S ponosom 
smo se vključili v to simpatič-
no zgodbo. Nenazadnje v le-
ški osnovni šoli svoj um bru-
sijo naši prihodnji varčevalci, 
najbrž pa tudi kakšna »zlata 
ribica«, ki bo nekoč kot del 
naše ekipe sodelovala pri ra-
zvoju Gorenjske banke.«        

Nova vhodna vrata OŠ Lesce

Učenci so v šolsko leto zakorakali skozi nova vhodna vrata, ki so jih  
zamenjali med poletnimi počitnicami, pred krompirjevimi pa se šola 
pripravlja na praznovanje abrahama.

Ravnatelj Janez Zupan je zadovoljen, da je leška šola z 
novo pridobitvijo dobila še prijetnejšo zunanjost. 

Do konca šolskih počitnic je bila končana prva faza energetske obnove osnovne šole A. T. 
Linharta. Obnovo bodo nadajlevali v prihodnjih dveh letih./ foto: Gorazd Kavčič
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Mnenja, razstava 

Saj ni res …  
pa je!
Direktor Komunale je v odgo-
voru na moja vprašanja zapi-
sal, da je v naši občini pribl. 
22 odstotkov cevi še azbestnih 
… Obstajajo seveda občine, 
kjer je ta odstotek bistveno 
nižji, a verjetno so prioritete 
tam drugačne, bolj ljudem in 
njihovemu zdravju prijazne.
Ko smo že pri prioritetah, saj 
poznate Supervizor? Ta raču-
nalniška aplikacija Komisije 
za preprečevanje korupcije 
vam pove, kdo dobiva javna, 
se pravi davkoplačevalska 
sredstva in od koga. Ste vedeli, 
da je dobil Plavalni klub od 
Občine Radovljica od leta 
2003 skoraj 900 tisoč evrov? 
Saj vemo, da gre za uspešen 
klub itd., toda pošteno mi po-
vejte, kaj ima povprečen ob-
čan, ki si želi dober javni ser-
vis, od tega denarja? Da sploh 
ne omenjam, da tudi preko 
drugih javnih zavodov npr. 
Turizma Radovljica, nakazu-
jejo sredstva Plavalnemu klu-
bu Gorenjska banka za plači-
la trenerjev in tudi drugim 
športnim društvom. S kakšni-
mi storitvami se to »pokrije«, 
se lahko vprašam. Vprašam, 
ne trdim, kajti PK rad toži. 
Kako to, da direktorica Turiz-
ma Radovljica ga. Mikelj mir-
no odobri take transakcije?
Letos Občinski svet ni javno, 
na seji, kot je bilo v navadi v 
prejšnjih letih, obravnaval 
poročil javnih zavodov. Ob-
staja za to kak razlog? Varče-
vanje s sejninami morda? Ali 
pa nelagodje ob morebitnih 
zoprnih vprašanjih o poslova-
nju npr. Turizma Radovljica, 
o raznih morebitnih zakuli-
snih povezavah, o tem, kako 
je mogoče, da v članku v Fi-
nancah preberemo, da je bilo 
Memo inštitutu po besedah 
direktorice plačano za desti-
nacijsko znamko pristno 
sladko Radolco le 5-6 tisoč 
evrov… Res? Supervizor pa 
razkrije, da je bilo temu pod-
jetju plačano 28.717 evrov v 
letu 2010 in 2011. Lahko člo-
vek sploh še komu verjame? 
Da je proračun preveč-
krat prikladna molzna krava 
za vladajoče, njihove znance, 
prijatelje, družinske člane ...? 
Človek gleda in se čudi ob 
vsem, kar se dogaja v Sloveni-
ji, žal pa vse prevečkrat tudi 
nad tem, kar se dogaja v naši 
pristno sladki Radolci. Seve-
da ni moč verjeti vsem govori-
cam, a kjer je dim, je ponava-
di tudi ogenj. Spet enkrat 
moram poudariti, da so to le 
razmišljanja, ne trditve, 
upam pa, da vsaj za razmi-
šljanja v naši državi ne bom 
tožen ... ali pač? Izkušnje 
niso preveč obetavne.

Marjan Vidic,  
neodvisni svetnik

Mnenja 
občinskih  
svetnikov Pločnik, statut 

in razvoj
»Drugo leto boš pa ti babico 
peljala, po pločniku …,« sem 
ogovoril punčko v vozičku, ki 
ga je iz Hlebc v Lesce po cesti 
in razriti bankini rinila babi-
ca. Cestna povezava je sramo-
ta za turistično razvito obči-
no, ki se že desetletja igra z 
varnostjo šoloobveznih Hleb-
čanov. Hlebce so življenjsko 
povezane z Lescami, a jim do 
'civilizacije' manjka 500 me-
trov pločnika - ob že tolikokrat 
obljubljenem igrišču. Za pes-
tro vaško življenje znajo po-
skrbeti pridni gasilci, varnost 
pa je občinska skrb. Resnica 
je, da je politika 'kaznovala' 
malo vas zaradi malo glasov 
temu ali onemu županu. Dr-
žava jim je pot do Lesc (nepo-
trebno) poglobila in uredila s 
pločnikom od letališča (?!), 
občina pa iz KS Lesce vleče 
denar (za načrte) le zato, da 
odlaga realizacijo. Povrhu so 
Hlebčani še kaznovani s sa-
moprispevkom, saj od države 
vrnjenih sredstev (telefonija) 
dobili ne bodo.
Preprost občan pa še verjame, 
da bo pa vsaj ta oblast poskr-
bela za izenačitev pogojev bi-
vanja vaščanov z meščani, 
kar je pridružitvena obveza 
RS (naloge občin) do EU. A 
časi so preresni, da bi se ob 
skrbi za preživetje ljudje 
ukvarjali še z javnimi zadeva-
mi, igračkanja z obljubami je 
preveč. Ker je letos pred občin-
sko vlado nujna uskladitev 
statuta z zakonom (osnutek je 
pri svetnikih), apeliram tudi 
na župana: za božjo voljo, de-
politizirajte nam že to občino 
in jo naredite za občane, kot 
ste obljubili! Spremenite statut 
tako, da bodo v občinski svet 
prišli krajani, ki se v okoljih 
trudijo za boljši skupni jutri. 
Strankine občinske izpostave 
so pogrnile navkljub krizi, ko 
je depolitizacija nuja. Zato 
smo priče izstopom, odstopom 
ter umikom iz organov občin-
skega sveta, eni in isti pa še 
kar večinsko bluzijo stranko-
kracijo. Po osamosvojitvi Ble-
da in Bohinja so meje občine 
Radovljica končne. Zato je po 
mandatih enoumja skrajni 
čas, da si priznamo realna bi-
valna (volilna) okolja. Pre-
dlog je preprost. Tri osnovne 
šole Radovljica, Lesce in Li-
pnica za desni breg. Če bi iz 
šolskih okolišev glede na število 
prebivalcev volili svetnike, se ti 
ne bi mogli skrivati za stran-
kami in politiko. 
Tako pa sedaj KS Lesce lahko 
sklepa, kolikor hoče o pločni-
ku, vse bob ob steno. Če ga - 
kot infrastrukturno izenačitev 
- uprava ne predlaga županu, 
ta pa občinskemu svetu v spre-
jetje, ne bo tudi z onim za Ve-
rigo nič. Vedno bo pomemb-
nejša kakšna klopca v Radov-
ljici, da o pomični strehi baze-
na ne govorim. Kako prav bi 
bilo, da stališča do sprememb 
statuta - predvsem volilna ob-

močja - javno pojasnijo t. i. 
'velike stranke', ki so krive za 
razvojni zaostanek občine Ra-
dovljica v odnosu na mnoge v 
RS, ki imajo razvit lokalni 
dialog. Stojo postavim na Sv. 
Petru, če se bo le ena potrudila 
za občane.

Janez Urbanc,  
Begunje na Gorenjskem

Nov statut,  
stare težave in 
kolesarji …
Čez poletje je župan svetnike 
zaposlil z osnutkom spre-
memb statuta in poslovnika 
občinskega sveta, o katerem bo 
govora na eni od prihodnjih 
sej OS. Krajevne skupnosti 
(KS) niso bile povabljene, še 
manj zainteresirana javnost, 
čeprav tudi ta župan zavaja z 
izjavami, da se projekti delajo 
v sodelovanju z njimi. Spre-
membe so nujne, model vlada-
nja v Radovljici je zastarel, še 
iz polpreteklih časov. 
Primer: način imenovanja 
predstavnikov v razne svete, kjer 
naj bi bilo mesto tudi za apoli-
tične občane, je nesprejemljiv. 
Izvolitev je odvisna le od koalici-
je, strokovna javnost je odrinje-
na. 'Delo' v odborih in svetih je 
slabo. V odboru za prostor člane 
problematika niti ne zanima in 
dajejo vtis, da so tam so le zara-
di kopičenja funkcij in denar-
cev. Še županovi "modreci" so 
večinoma tiho - torej so v ozadju 
vsega kar oni. 
Redko se župan odzove na 
vprašanje, kritiko občana v 
DN ali svetniško vprašanje na 
seji OS. To je moteče za jav-
nost.
Izbira urbane opreme, ki jo 
umeščajo po občini, je župa-
nova ideja. Kaj pa drugi obča-
ni? Ali je župan res šerif, ki 
odloča o vsem, kar mu odgo-
varja? Sprašujem ga: so te - po 
mojem prav grde in slabo 
funkcionalne (kaj bo z njimi 

pozimi?) - klopi še vedno pro-
totipi, kot je bilo rečeno na 
predstavitvi v KS Radovljica? 
Ali pa: kdo je odločil o načrto-
vanju premične strehe na ba-
zenu (ali je to slovenski pro-
jekt?), do danes odgovora ni. 
To očitno niso teme, s katerimi 
se obremenjujeta sedanji niti 
bivši župan. Morda se tudi 
ljudje s tem ne obremenjujejo, 
posebno ne lastniki psov, ko 
jih je župan razveselil z vreč-
kami za drekce na koših, za 
enkrat le pred občinsko stavbo. 
Občina ima Svet za preven-
tivo in vzgojo v cestnem pro-
metu. Sprašujem njih in žu-
pana, s čim se ukvarjajo? Če 
bi jim bilo kaj mar za var-
nost in zdravje otrok, bi že 
sprevideli nepravilnosti pri 
šoli ATL. Parkirišče avtobu-
sov na šolskem dvorišču in 
kolesarska steza, ki ne ustre-
za zakonskim predpisom. 
Nič ne pomaga, če župan 
deli občinska priznanja 'svo-
jim' npr. za spodbujanje ko-
lesarjenja v občini, če občina 
ni sposobna svojim občanom 
zagotoviti varne in zakonite 
kolesarske poti! 

Marina T. Ravnik,  
Radovljica

Odgovor  
na mnenje M. 
Berlogarja
V prejšnji številki Deželnih no-
vic je bil objavljen članek gospo-
da Marka Berlogarja, ki se na-
naša na upravljanje večstano-
vanjskih stavb. Glede na na-
vedbo imena predsednice upra-
ve družbe Mance Vrečar je 
razvidno, da se članek nanaša 
na poslovanje družbe Alpdom, 
d. d., Radovljica, oziroma na 
njeno dejavnost upravljanja 
večstanovanjskih stavb. S tem v 
vezi prosimo za objavo, ker se v 
članku pojavljajo neresnične 
navedbe, ki zadevajo naše po-
slovanje.

Družba Alpdom, d. d., Radov-
ljica zbore etažnih lastnikov 
večstanovanjskih stavb sklicu-
je redno v skladu s Stanovanj-
skim zakonom in Pravilni-
kom o upravljanju večstano-
vanjskih stavb. V večstano-
vanjski stavbi, kjer prebiva g. 
Berlogar, je bil omenjeni zbor 
letos že izveden. Gospod Ber-
logar se zbora ni udeležil, kot 
se tudi načeloma ne udeležuje 
zborov oziroma sestankov, na 
katerih upravnik in etažni 
las tniki rešujejo odprta vpra-
šanja ter oblikujejo smernice 
za prihodnost upravljanja več-
stanovanjske stavbe. V stavbi 
deluje tudi nadzorni odbor, s 
katerim korektno sodelujemo.
Za izvedbo vseh manjših po-
pravil se neposredno dogovar-
jata nadzorni odbor stavbe in 
upravnik, ki uskladita tudi 
vsa morebitna vprašanje glede 
same izvedbe (cena, izbira iz-
vajalca, časovni termin …). Le 
v primeru nujnih intervencij-
skih del upravnik takoj naroči 
popravilo, da se prepreči mo-
žna premoženjska škoda ozi-
roma je ogroženo življenje in 
zdravje uporabnikov. V takem 
primeru se nadzorni odbor in 
upravnik vse potrebno dogovo-
rita po sami intervenciji (ob-
vestilo zavarovalnici, dolgo-
ročna sanacija škode …).
Družba Alpdom, d. d., Radov-
ljica, je dosegljiva v času ura-
dnih ur oziroma po predhodni 
najavi. Upravniki tudi sami 
preverjajo stanje na stavbah, 
uvedeno pa imamo tudi 24-
urno dežurstvo na številki mo-
bilnega telefona. 
Same cene storitev so določene 
v pogodbah o upravljanju ter 
po veljavnem ceniku družbe, 
ki je tudi javno objavljen.
Sredstva rezervnega sklada, ki 
se uporabljajo za izvedbo ve-
čjih vzdrževalnih del, se lahko 
koristijo samo po sklepu eta-
žnih lastnikov, sprejetem na 
sklicanem zboru etažnih la-
stnikov ter podpisom listine za 
izvedbo del. Tudi vsa navedena 
dela morajo potrditi sami la-

stniki, ki se jim najprej predsta-
vijo za izbrano delo ponudbe 
več izvajalcev. 
Strošek upravljanja večstano-
vanjske stavbe, v kateri prebiva 
gospod Berlogar, se v preteklem 
obdobju ni spremenil oziroma 
zvišal. Stroški upravljanja re-
zervnega sklada in stroški 
uprav ljanja kotlovnice se ločijo 
od stroškov samega upravljanja, 
zato jih tudi vodimo ločeno.
Obenem gospodu Berlogarju 
zagotavljamo, da smo za vsa 
vprašanja v času uradnih ur 
dosegljivi na sedežu družbe ozi-
roma po predhodni telefonski 
najavi. Vendar po vseh povabi-
lih na razgovor, s katerim bi 
rešili vsa vprašanja, menimo, 
da gospodu Berlogarju sploh  
ni do reševanja problematike 
večstanovanjske stavbe, v kate ri 
prebiva. Prostor v medijih 
izrab lja za navajanje dejstev, ki 
se v okolju, kjer prebiva, niti 
niso dogodila oziroma se ne na-
vajajo. Družba bo zato v priho-
dnosti ob podobnih objavah 
zadeve reševala po pravni poti.
Družba Alpdom, d. d., Radov-
ljica s tem odgovorom zaklju-
čuje korespondenco z imeno-
vanim preko medijev.

S spoštovanjem!

Manca Vrečar v imenu 
uprave, Alpdom, d. d.,  

Radovljica 

Mnenja 
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 predelne stene
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 stenske obloge

Montaža s KNAUF sistemi

Marjana Ahačič

Radovljica - V Čebelarskem 
muzeju je še do konca okto-
bra na ogled razstava fotogra-
fij čebelarja in biologa Janeza 
Gregorija z naslovom Medo-
vite rastline. »Že v davnini so 
rastline začele poleg vetra iz-

koriščati druge načine za pre-
nos cvetnega prahu in posle-
dično oprašitve cvetov. To 
vlogo so vse bolj prevzemale 
živali, zlasti žuželke. Razvile 
so se žužkocvetke – in taka je 
večina rastlin pri nas. Da pri-
dejo žuželke na cvet in potem 
odletijo na drugega, pri tem 

pa nehote poskrbijo za njego-
vo oprašitev, so morale rastli-
ne razviti razne 'privlačnosti'. 
Cvetni venec imajo vabljivo 
obarvan. To je vaba za oči, tre-
ba pa je še nekaj 'za želodec': 
in cvetovi nudijo obiskoval-
cem sladko tekočino, mediči-
no, ki nastaja v posebnih me-
dičinskih žlezah, medovni-
kih, v cvetovih, ter cvetni 
prah, ki je vir beljakovin,« 
pojasnjuje avtor. »Pri opraše-
vanju cvetov so pomembne 
zlasti čebele: številne vrste, ki 
živijo samotarsko življenje in 
jim pravimo kar samotarke, 
njihovi bližnji sorodniki čmr-
lji in seveda vrsta čebele, ki jo 
gojimo, to je medonosna če-
bela. Odrasli osebki se hrani-
jo zlasti s sladkorji, ki jih do-
bijo v medičini, njihove ličin-
ke pa potrebujejo tudi veliko 
beljakovinske hrane – to je 
cvetnega prahu. Medičino in 
cvetni prah čebele nabirajo na 
različnih rastlinah, ki jih 

označujemo kot medonosne. 
Poznamo zlasti tiste, na kate-
rih čebele naberejo velike ko-
ličine medu in čebelarji vozi-
jo svoje čebele na njihovo 
pašo. Vendar pa so poleg njih 
še stotine drugih vrst, ki jih 
čebele prav tako obiskujejo in 
so pomembne zlasti v letnih 
obdobjih, ko je malo cvetja, 
na primer zgodaj spomladi. 
Razstava nudi le bežen po-
gled v raznovrstnost rastlin, 
ki dajejo čebeljo pašo. Pred-
stavljamo nekatere vsem po-
znane, saj dajejo čebelam to-
liko medičine, da nabrani 
med imenujemo kar po njih: 
kostanjev, akacijev, ogrščič-
ni, ajdov itd. Opozoriti želi-
mo na rastlinske vrste, ki jih 
ob svojih sprehodih v naravo 
pogosto spregledamo in niti 
ne pomislimo, da tudi one 
dajejo 'kruh' čebelam, kot na 
primer podlesna vetrnica, kr-
vavi mlečnik, šentjanževka, 
trpotec …«

Razstava fotografij Janeza Gregorija

Facelija / Foto: Janez Gregori
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Kaja Beton

Langusovim dnem, prazno-
vanju KS Kamna Gorica, le-
tos vreme ni bilo naklonje-
no. Kljub temu so v petek, 
31. avgusta, popoldne s pra-
znovanjem začeli gasilci, ki 
so se na športnem igrišču v 
Kamni Gorici pomerili za 
prehodni pokal Lipniške do-
line. V soboto dopoldan so 
likovne delavnice za otroke 
zaradi dežja tokrat drugič v 
dvanajstih letih potekale v 
šotorih na športnem igrišču. 
Ideja organizatorja, da si 
udeleženci tokrat sami po-
slikajo majice, se je med 
otroki in mladino izkazala 
za odlično. Iz navadnih be-
lih majic so ustvarjali razno-
like pisane majice po svojih 
željah in jih nekateri še iste-
ga dne tudi oblekli. 
»Letos je udeležba na otro-
ških delavnicah zaradi sla-
bega vremena nekoliko slab-
ša kot v preteklih letih, a 
smo kljub temu zadovoljni. 
Slikarske kolonije se je ude-
ležilo 27 slikarjev in njihova 
dela so do 8. septembra na 
ogled v Domu krajanov, po-
tem pa upamo, da bodo vi-
dna tudi na drugih lokacijah 
po občini in Sloveniji,« je 
povedala predsednica KD 

Kamna Gorica Tea Beton in 
dodala, da so do konca sep-
tembra dela lanske slikarske 
kolonije na ogled v galeriji 
Kašča v Radovljici. 
Popoldne se je praznovanje 
nadaljevalo s tekmovanjem 
v prstometu, dobre pol ure 
pred šesto pa so domačini 
že pozdravili najhitrejše te-
kače, ki so v Kamno Gorico 
pritekli čez Fuksovo brv. 
Langusov tek in pohod, ki 
ga je organiziral CUDV Ma-
tevža Langusa iz Radovljice 
kot del svoje 60-letnice, se 
je začel na Linhartovem 
trgu. »S tekom skušamo 
opozoriti na povezavo med 
centrom in Kamno Gorico, 
saj je center Matevža Langu-
sa prav v Kamni Gorici pred 
60 leti začel svojo pot, hkra-
ti pa po tukajšnjem rojaku 
nosimo tudi ime,« je pove-
dala Slađana Anderle, vodja 
VDC Radovljica. 
Na prvem Langusovem teku 
je teklo 44 tekačev in 22 te-
kačic, pot med Radovljico in 
Kamno Gorico pa je preho-
dila tudi skupina pohodni-
kov. Med tekači je bil sku-
pno najhitrejši Danilo Ši-
mnic, ki je za 7,7 km dolgo 
progo potreboval 26 minut 
in 23 sekund, drugi je bil 
Marjan Robič in tretji Matej 

Kaltenekar. Med ženskami 
je bila najhitrejša Jana Vouk 
(33 minut), druga je bila 
Minka Pogačnik Šimnic in 
tretja Sandra Van Bakel 
Demšar. 
Malo po 18. uri se je začela 
prireditev, ki je tokrat poteka-
la na športnem igrišču. V 
sklopu prireditve so najprej 
odprli težko pričakovano 
novo otroško igrišče, ki ga je 
v letošnjem poletju Športno 
društvo Partizan s pomočjo 
KS Kamna Gorica in dona-
torjev temeljito obnovilo. Na 
prireditvi so se z mentorica-
mi predstavili otroci iz Ka-
mne Gorice, med katerimi je 
s točko ritmične gimnastike 
izstopala Lucija Udir. V na-
daljevanju je predsednik sve-
ta KS Kamna Gorica Dušan 
Beton podelil krajevni pri-
znanji. Priznanji sta tokrat 
prejela dolgoletni predse-
dnik sveta KS Kamna Gorica 
Jože Skalar, ki je v treh man-
datih poskrbel za številne 
uspešne projekte, in Tone 
Kavčič, ki skrbi za promocijo 
Kamne Gorice s svojimi sli-
karskimi razstavami po Slo-
veniji in širi krog slikarjev, ki 
v vas prihajajo na Langusovo 
slikarsko kolonijo. 
Prireditev se je zaključila z 
razglasitvijo rezultatov teka. 

Podeljene so bile medalje, ki 
so jih izdelali varovanci VDC 
Radovljica, in praktične na-
grade za tri moške in tri žen-
ske kategorije, mladince in 
mladinke. Medalje so pode-
ljevali radovljiški olimpijec iz 
leta 1948 Marko Račič, srebr-
ni olimpijec iz leta 1984 in 
velik podpornik specialne 
olimpijade ter športnikov 
CUDV Jure Franko ter do-
mačin Andrej Zupan, svetov-
ni prvak v lokostrelskem bia-
tlonu leta 2003. 
Prireditev je s petjem popes- 
trila še ena domačinka, Flora 
Ema Lotrič, ki se je na šovu 
Misija Evrovizija uvrstila 
med prvih pet. Po končanem 
uradnem delu se je druženje 
nadaljevalo kljub dežju, po-
deljene pa so bile tudi nagra-
de za tekmovanje v prstome-
tu, kjer je v moški konkuren-
ci zmagal Franci Faganel, 
med ženskami pa Marjana 
Prešern. 
V nedeljo dopoldne so se va-
ščani znova zbrali in odšli 
na pohod proti Dobremu 
Polju in Globokemu, Langu-
sovi dnevi pa se bodo zaklju-
čili jutri s koncertom doma-
čega pevskega zbora MePZ 
Lipnica in prijateljev, ki bo 
ob petih popoldne pod va-
ško lipo.

Ustvarjanje in tek 
kljub dežju
Začeli z gasilskim tekmovanjem, nadaljevali z likovnimi delavnicami, slikarsko kolonijo, tekom,  
pohodom, prstometom in odprtjem otroškega igrišča

Na pot od Langusove ulice do Langusove Kamne Gorice se 
je odpravilo 21 pohodnikov in 23 tekačev.

Zmagovalna sladica so po napetem glasovanju postali ježki 
Mojce Žula.

Marjana Ahačič

V petek, 12. avgusta, so se na 
četrti tradicionalni tek in po-
hod od Radovljice do Kamne 
Gorice in nazaj odpravili 
tudi prebivalci Langusove 
ulice v Radovljici. »V Radov-
ljici nas na slikarja Matevža 
Langusa spominja ime Lan-
gusove ulice. Leta 2009 je 
med prebivalci vzklila ideja o 
izvedbi družinsko rekreativ-
nega teka in pohoda ter dru-
ženja prebivalcev novega in 

starega dela ulice, ki smo ga 
pripravili tudi tokrat. Po pri-
hodu nazaj v Radovljico vsa-
ko leto pripravimo tudi dru-
žabno srečanje; letos smo ob 
tem organizirali tudi tekmo-
vanje za »naj Langusovo sla-
dico«, tiste, ki so bolj tekmo-
valno naravnane, pa smo 
usmerili še na sobotno prire-
ditev, ki so jo v okviru Lan-
gusovih dni pripravili orga-
nizatorji iz Kamne Gorice,« 
je v imenu organizatorjev 
povedal Simon Zore. 

Tekli so tudi Radovljičani

Langusov tek in pohod so skupaj z družabnim 
srečanjem pripravili tudi prebivalci Langusove  
ulice v Radovljici.

Slikarske kolonije se je udeležilo 27 slikarjev.

Sobotno dopoldne je bilo posvečeno likovnim delavnicam.

Krajevni priznanji sta prejela Jože Skalar in Tone Kavčič.

Med tekači je bil skupno najhitrejši Danilo Šimnic.
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                        + poštnina

11 ,90
EUR

Priložena je tudi zgoščenka z oglašanjem 96 vrst 
ptic. Redna cena knjige je 14,90 EUR. Če knjigo 
kupite ali naročite na Gorenjskem glasu, je cena le

Knjigo lahko kupite ali naročite na  
Gorenjskem glasu,  Bleiweisova cesta 4  
v Kranju, jo naročite po telefonski številki:  
04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.
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Marjana Ahačič

Kot vsako leto so ob tej prilo-
žnosti pripravili bogat kul-
turni program, ki so ga to-
krat dopolnili s predstavitvi-
jo knjige za otroke domačin-
ke, učiteljice Ivanke Arnež 
in nastopom tamburaškega 
orkestra. Na slovesnosti je 
krajane nagovoril radovljiški 
župan Ciril Globočnik, ki je 
poudaril, da je KS Ljubno 
ena najbolj urejenih v obči-
ni, tako v infrastrukturnem 
pogledu kot v organizirano-
sti. »Tako ni dvoma, da ne 
bi s tem – korak za korakom 
– skupaj tudi nadaljevali,« je 
dejal Globočnik.
Tudi predsednik sveta KS 
Ljubno Brane Fajfar je zado-
voljen s tem, kar je že bilo 
narejenega. »Če pogledamo 
spiske ciljev in načrtov iz-
pred desetih let, lahko z za-
dovoljstvom ugotovimo, da 
so stvari realizirane. Ne gre 
vse naenkrat, gre pa. Prav 
zato se splača biti vztrajen. 
Če so nekateri dvomili o 
vodstvu naše KS in njihovih 
sposobnostih, pa je teh vse 
manj, saj je vse več tistih, ki 
z nami z veseljem sodeluje-
jo in nam pomagajo. Mi pa 
njim. Poudaril bi, da je ključ 
do uspeha sodelovanje kra-
janov s krajevno skupnostjo 
ter krajevne skupnosti z Ob-
čino in obratno.«
Ob tem pa je opozoril tudi 
na številne projekte, ki še 
niso uresničeni. »V prora-
čunskem obdobju za leti 
2013 in 2014 pričakujemo, 

da se bo nadaljevalo sanacijo 
ceste v Vazah in začela ob-
nova ceste v Otočah. Ob 
sprejetju prostorskega reda 

so sedaj odprte možnosti za 
pripravo načrtov in izvedbo 
samega projekta čistilne na-
prave na Posavcu. Sedaj ni 

več vzroka za neaktivnost na 
tem področju. Občinski svet 
je to nalogo dal občinski 
upravi že s sprejetjem ra-
zvojnega programa. Torej 
zagotavljamo tiste osnovne 
potrebe, ki jih v kraju potre-
bujemo. Predvsem dobro 
infrastrukturo. Z glavnimi 
problemi v KS so na občini 
seznanjeni. Kar je v naši pri-
stojnosti, postorimo sami. 
Za tisto, kar je v občinski 
pristojnosti, pa skušamo na 
najboljši način občini poma-
gati,« je še dejal Fajfar in 
poudaril: »Ni uspeha pri 
metanju polen pod noge ti-
stim, ki si prizadevamo de-
lati v javnem interesu. Nič 
nismo naredili takega, kar bi 
bilo napisano le nekomu na 
kožo, ampak le tisto, kar je v 
interesu večine. Krajani po-
trebujejo primerno cestno 
in komunalno infrastruktu-
ro, otroci otroška igrišča, 
mladina pa športne objekte. 
In vsemu temu namenjamo 
pozornost. Smo uspešni in 
bomo, dokler bodo cilji in 
volja za uresničitev teh ci-
ljev. Nismo sami in vsemo-
gočni, je še občina, na kate-
ro računamo, da bo imela 
razumevanje za potrebe, ki 
jih imamo v KS.«
Prireditve ob krajevnem 
prazniku, v okviru katerega 
so teden dni pred prazni-
kom že pripravili dan športa 
in zabave in kasneje gasil-
sko vajo domačega gasilske-
ga društva, se bodo nadalje-
vale dan po slovesnosti z 
drugimi Vaškimi igrami. 

Kaja Beton

S startnega mesta v Piškovci 
so se po Savi Dolinki podali 
številni kajakaši in raftarji. 
Vseh udeležencev je bilo to-
krat 112, od tega kar polovica 
tujcev. »Akcijo smo promo-
virali tudi na naši stojnici v 
Kampu Šobec in tako prido-
bili za cel avtobus udeležen-
cev. Vsak udeleženec je pre-
jel spominsko majico in po 
končanem spustu tudi mali-
co,« je povedal Tine Pirnat s 
Tinarafta. Najstarejši in naj-
mlajši udeleženci so bili 
kljub vsemu domačini. Naj-
starejši je bil s svojim kaja-
kom Franc Zupanc – Cajh-

nov z Lancovega, najmlajša, 
ki sta sama v kajakih prevo-
zila le zadnji delček poti, pa 
sta bila Tinetova vnuka Maj 
in Gaj, stara 5 in 6 let.
Poleg izvajanja spustov z raf-
ti, minirafti, kajaki in učenja 
kajaka, Tinaraft izvaja tudi 
večdnevne izlete z rafti po 
reki Tari v Črni gori. Tja vo-
zijo skupine že od leta 1984 
in so ena od redkih sloven-
skih agencij, ki celotno orga-
nizacijo in vodenje izpeljejo 
sami. V tamkajšnjem kam-
pu, kjer se počutijo res do-
mače, so zaradi dobrega so-
delovanja z domačini zasadi-
li tudi slovensko lipo kot 
znak vezi med deželama.

Slovesno ob prazniku
V domu športnega društva v Ljubnem so tudi letos pripravili slovesnost ob tokrat že 59. prazniku  
krajevne skupnosti Ljubno.

Sodelovali v akciji 
Voda za vedno
Radovljiško podjetje Tinaraft se je letos že četrto 
leto zapored udeležilo akcije Kajak zveze  
Slovenije Voda za vedno. S projektom želi zveza 
ozaveščati in varovati naravno bogastvo in 
čistost slovenskih rek.

KS Ljubno 24. avgusta praznuje krajevni praznik v spomin 
na dan, ko so v Ljubnem pred 71 leti ustrelili pet talcev,  
domačinov. Tudi letos je na slovesnosti nastopil  
tamburaški orkester.

Zahtevnejši del obnove ceste v Vaze je končan. V prihodnjih 
letih krajani pričakujejo dokončno sanacijo in začetek  
obnove ceste v Otočah.

Leški župnik Gregor Šturm med narodnimi nošami

Lesce

Slovesnost ob župnijskem prazniku
Na godovni dan svoje zavetnice Marije Vnebovzete, na pra-
znik velikega šmarna, v Lescah vsako leto obhajajo veliko 
župnijsko slovesnost, ki so jo tudi tokrat popestrile številne 
narodne noše. Maševal je domači župnik Gregor Šturm ob 
prisotnosti župnikov iz sosednjih far. Po zaključku slovesne 
maše je bilo na župnijskem vrtu srečanje faranov in gostov, 
ki so prišli od vsepovsod. Gospodinje so se zelo potrudile 
in pripravile lepo pogostitev. Lesce veljajo za najstarejšo 
Marijino božjo pot na Kranjskem. Prva cerkvena zgradba 
naj bi stala tu že v rimski dobi, v 4. stoletju. Po številnih 
rušitvah, graditvah, prezidavah in obnovitvah v kasnejših 
stoletjih je danes cerkev Marije Vnebovzete v Lescah eden 
izmed najlepših baročnih spomenikov na Slovenskem. I. K.

Peter Kolman

Turistično društvo Begunje 
je v sklopu poletnih dogod-
kov za otroke pripravilo za-
nimivo druženje za otroke 
na gradu Kamen. Viteški 
animatorji so otroke pope-
ljali v čas, ko so tam prebi-

vali vitezi. »Ogledali smo si 
mogočne razvaline, se po-
govarjali o življenju za časa 
slavnega viteza Gašperja 
Lamberškega, nato pa smo 
skupaj z otroki vstopili v vi-
teški klan. Prelevili smo se 
v prave viteze in viteške 
skupine. Na gradu se je od-

vil pravi otroški viteški tur-
nir, kjer smo spoznali ve-
ščine vitezov in se pomerili 
v različnih viteških nalo-
gah. Ko smo našli skriti za-
klad, ki so ga razbojniki od-
peljali z gradu, pa smo za 
svoje hrabro dejanje prejeli 
nagrado glavnega viteza,« 

je o dogodku povedala Nina 
Žvegelj. 
Dve poletni nedelji pa sta pri-
vabili otroke na zanimive de-
lavnice, ki so potekale v Krpi-
nu. Otroci so po besedah or-
ganizatorke najbolj uživali, 
ko so si nadeli ribiške škor-
nje in se podali na ribolov. 

Počitniško otroško druženje
Druga avgustovska nedelja je bila na gradu Kamen namenjena posebnemu viteškemu doživetju.

Najstarejši in najmlajši udeleženci so bili kljub vsemu  
domačini. Najstarejši je bil s svojim kajakom Franc Zupanc 
– Cajhnov z Lancovega.
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Alenka Bole Vrabec 

Po narečjih (in avtomobilih) 
sodeč so ljudje, ki imajo radi 
paradižnik in to najraje z las
tnega vrta, v nedeljo, 12. avgu
sta, v Mošnje prišli z vseh 
koncev Slovenije. Vrsta poku
ševalcev  na začetku so vzeli 
v roke zobotrebec in svinčnik 
za ocenjevanje  se je potrpež
ljivo pomikala ob zelo zelo 
dolgi vijugasti mizi, kjer so v 
zabojčkih slastna majhna in 
velika rajska jabolka: rdeča, 
oranžna, rumena, zelena s 
programi, nekatera skoraj čr
nikasta ¼  kazala svojo zuna
njo in notranjo podobo in va
bila k pokušini. Pripraviti ta
kšen dan zahteva obilico 
skrbnega dela, nekajmesečno 
zavetje za nemoteno rast sa
dežev, ki gredo najbolj v slast, 
kadar sta kislina in sladkor v 
skladnem sorazmerju. 
Domicil za rast so paradižni
ki dobili v Reševi vrtnariji, 
skrb zanje pa je prevzel Raj
ko Podgornik. Seme za nove 
sorte je Karina Cunder Re
ščič nekaj let iskala, kupovala 

in dobivala po vseh celinah 
in jih zdaj, po prvih neuspe
hih, vsako leto posadi vsaj 70 
vrst. Značilnosti in okusnost 
je komentirala tudi iskalka 
vedno novih in novih semen 
Slavka Ilich, avtorica knjige 
Paradižniki z mojega vrta. 
Ko je nekoč zagledala zelen 

paradižnik vrste green zebra, 
je rekla to je to. V nekaj več 
kot desetih letih je na komaj 
130 kvadratnih metrov veli
kem vrtu z minimalnim ko
lobarjenjem preskusila 250 
vrst in postala prava izveden
ka, kaj vse je mogoče »sco
prati« iz paradižnikov. 

O koristnih pripravkih je obi
skovalce nazorno poučila 
Rut Reš Podgornik, ljubitelji
ca češnjevcev, Mateja Reš pa 
je sočila paradižnikov sok z 
različnimi zeliščnimi dodat
ki in dajala dragocene nasve
te za sušenje paradižnikov v 
priročnih sušilcih. Seveda 
tako zdrav, cenjen in priljub
ljen sadež ni brez sovražni
kov – različnih škodljivcev. 
Kako se jih ubraniti in jih 
uničiti, je poznavalsko razla
gala Miša Pušenjak. V stro
kovni komisiji je bil tudi vr
hunski slovenski kuhar Ja
nez Bratovž, ki je predvsem 
iskal okus paradižnika iz 
»starih« časov. Strokovna ko
misija in občinstvo sta se pri 
mesnatih paradižnikih odlo
čila za volovsko srce različ
nih oblik, med češnjevci pa 
za tiste s čim več sladkobe. 
Paradižnikov dan je bil zahte
ven projekt, ki so ga obisko
valci zelo pohvalili, nekdo se 
je celo pošalil in ga imenoval 
»šola v naravi za zrela leta«. 
Upati je, da se bo dan rajske
ga jabolka drugo leto ponovil.

Paradižnikov dan v Mošnjah
Rastlinjak izpraznjen. Pokušina 65 vrst paradižnika za več kot 900 zadovoljnih obiskovalcev. Nove 
vrste. Nasveti za gojenje in uničevanje škodljivcev. Sočenje paradižnikovega soka z različnimi dodatki. 
Kaj vse je mogoče pripraviti iz paradižnikov. Dobro staro volovsko srce še vedno prepriča.

Deželne novice, petek, 7. septembra 2012

Krajevne novice

7

Pripraviti takšen dan zahteva obilico skrbnega 
dela, nekajmesečno zavetje za nemoteno rast  
sadežev, ki gredo najbolj v slast, kadar sta  
kislina in sladkor v skladnem sorazmerju. 

Radovljica

Na Langusovi vendarle gradijo pločnik
V Predtrgu so avgusta začeli graditi manjkajoči odsek ploč-
nika ob cesti na območju zazidalnega načrta Langusova 2. 
Kot so povedali na občinski upravi, bodo dela končana še v 
tem mesecu, vključujejo pa tudi ureditev javne razsvetljave 
in prestavitev prehoda za pešce na Ljubljanski cesti, s čimer 
bo poskrbljeno za večjo varnost udeležencev v prometu. 
Vrednost del znaša približno 20 tisoč evrov. M. A.

Radovljica

Tek svetovne harmonije
Danes dopoldne ob 11. uri bodo na Osnovni šoli A. T. Lin-
hart – na stadionu, v primeru slabega vremena pa v šolski 
avli, sprejeli tekače mednarodnega Teka svetovne harmo-
nije. Tek svetovne harmonije je pobuda, ki želi povezati 
ljudi v skupni želji po harmoniji in prijateljstvu. Kot pravijo 
organizatorji, gre za najdaljši štafetni tek na svetu, v kate-
rem je od leta 1987 sodelovalo že več kot milijon ljudi. 
Letos bodo tekli skozi 140 držav na šestih kontinentih in 
skupaj pretekli 50 tisoč kilometrov. Po sprejemu na osnov-
ni šoli bo skupina radovljiških tekačev plamenico pospre-
mila na poti proti Bledu. M. A.
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Mladi, zanimivosti

Nastja Bojić

Je današnja mladina aktivna 
ali pasivna? Kako jih spodbu
diti k organizaciji in sodelova
nju v različnih projektih? Je 
denarja v proračunu za izved
bo želenih projektov dovolj? 
To so glavna vprašanja, o ka
terih so na okrogli mizi raz
pravljali predsednik Kluba 
radovljiških študentov Jaka 
Bassanese, podžupana obči
ne Bled Toni Mežan in obči
ne Radovljica Miran Rems, 
direktor občinske uprave 
Bled Matjaž Berčon, direkto
rica Turizma Bled Eva Štravs 
Podlogar, vodja Blejskega 
mladinskega centra Jasmina 
Djordjević, Aleš Ojsteršek iz 
Urada RS za mladino, pred
sednik Mladinskega sveta 
Slovenije Izidor Kamal, stro
kovni sodelavec Zveze štu
dentskih klubov Slovenije 
(ŠKIS) Igor Ranc, predstavni
ci kriznega centra za mlade 
Kresnička, Jasmina Šubic in 
Nastja Papler iz Projektnega 
učenja za mlajše odrasle 
(PUM), Maja Albahari, Boris 
Jovanovič, Andraž Teran, Na
taša Mrzdovnik in povezova
lec dogodka Jože Gornik.

Ugotovili so, da je večina 
mladih danes neaktivnih in 
da je poleg denarja, ki ga je 
v proračunih vedno manj, 
največji problem pridobiti 
mlade za sodelovanje v raz
ličnih projektih. Tistih, ki 
zahtevajo čas in trud, se 

mladi večinoma izogibajo ali 
pa za participacijo pričakuje
jo plačilo, medtem ko imajo 
za zabave do jutranjih ur ve
dno dovolj prostega časa in 
energije. Slednje ne bi bilo 
problematično, če bi mladi 
večkrat samoiniciativno or

ganizirali zahtevnejše in dol
goročne projekte, ki temelji
jo tako na učenju novih stva
ri kot tudi na druženju. Tovr
stnim projektom, kot je po
pularni Bled Slackline Sessi
on, sta blejska in radovljiška 
občina naklonjeni.
Čeprav Občina Radovljica in 
Klub radovljiških študentov 
dobro sodelujeta, je Jaka 
Bassanese izpostavil po
memben problem individu
alizacije, ki se po njegovih 
besedah širi s tehnološkim 
napredkom in je že prerasel 
v mentaliteto večine ljudi, 
zato ga ni mogoče rešiti z 
eno samo okroglo mizo, 
temveč je za to potreben ve
čji in zahtevnejši projekt. 
Kot ena izmed rešitev te te
žave se je med razpravo po
javila ideja o povezovanju 
različnih občin, mladinskih 
centrov in klubov, s čimer bi 
povezali več študentov, pri
reditve pa bi bile posledično 
dogajalno bogatejše. Vsi 
udeleženci so bili tej ideji 
naklonjeni in jo bodo skuša
li v prihodnosti tudi udeja
njiti, saj se dobro zavedajo, 
da rek »Na mladih svet sto
ji« še kako drži.

Marjana Ahačič

Letos so se v knjižnici Anto
na Tomaža Linharta Radov
ljica odločili, da se pridružijo 
nacionalnemu projektu Zla
ta hruška, ki ga izvaja Pionir
ska – center za mladinsko 
književnost in knjižničarstvo 
pri Mestni knjižnici Ljublja
na. »V obilici knjižne pro
dukcije za otroke in mladino 
je včasih težko izbrati knjigo, 
ki bi poleg bralnih užitkov 
prinašala tudi poučne, likov
no zanimive, humorne, ak
tualne, življenjske, domišljij
ske in druge razsežnosti, ki 
pozitivno vplivajo na otroke 

in mladostnike, zato je znak 
zlata hruška zelo dobrodošlo 
vodilo in pomoč otrokom, 
mladostnikom in staršem 
pri izbiri kakovostnih knjig. 
S tem razlogom smo se tudi 
v knjižnici Antona Tomaža 
Linharta Radovljica odločili, 
da odslej označujemo otro
ške in mladinske knjige z 
nalepko zlata hruška in tako 
pomagamo otrokom in nji
hovim staršem pri izbiri kva
litetnih knjig, ki jih potrebu
jejo pri odraščanju. Septem
bra bomo v naših knjižnicah 
pripravili razstavo knjig, ki 
so dobile znak kakovosti zla
ta hruška, in tako omogočili 

in olajšali našim uporabni
kom izbiro kvalitetnih knjig 
za otroke in mladino,« je po
vedala knjižničarka Katarina 
Perger.
Kot še pojasnjuje, Pionirska 
že štirideset let uspešno delu
je na področju priporočanja 
dobrih knjig za prostočasno 
branje, v letu 2010 pa so se 
odločili tudi za konkretnejši 
pristop in uvedli znak za ka
kovost otroških in mladin
skih knjig zlata hruška, ki ga 
podeljujejo v sodelovanju z 
različnimi strokovnjaki in 
ustanovami s področja mla
dinske književnosti in knji
žničarstva. »Vsako leto tako 

ovrednotijo vse otroške in 
mladinske knjige, ki so bile 
izdane v slovenščini, in jim, 
če ustrezajo kriterijem, dode
lijo znak kakovosti zlata hru
ška. V ta namen so izdelali 
tudi nalepke zlata hruška, ki 
so tudi fizični in vidni indika
tor, da je knjiga ovrednotena 
kot kakovostna. Kriteriji za 
dodelitev znaka zlata hruška 
so izvirnost, pozitivna sporo
čilnost, estetika, jezikovna 
ustreznost, fabulativna pre
pričljivost, založniške kvalite
te, ustreznost za bralca ¼ «

Kaj želijo mladi?
Na gornje vprašanje so skušali odgovoriti udeleženci okrogle mize o mladinskem organiziranju, ki je 
potekala konec avgusta v prostorih blejske Ledne dvorane.

Zlate bralne hruške
Septembra bodo v knjižnicah pripravili razstavo knjig, ki so dobile znak  
kakovosti zlata hruška, in tako omogočili in olajšali našim uporabnikom  
izbiro kvalitetnih knjig za otroke in mladino.

Jaka Bassanese si prizadeva povezati čim več ljudi, zato so 
na dogodke Kluba radovljiških študentov vedno vabljeni 
tudi pripadniki različnih subkultur.

Marjana Ahačič

Radovljica -  »Med bolj od
mevnimi so bili paintball v 
Radovljici, izlet v park First 
wakeboard, in okrogla miza, 
ki smo jo organizirali na 
temo mladinske politike in 
mladinskega organiziranja. 
Največji dogodek, ki smo ga 
izvedli v poletnih mesecih že 
tretje leto zapored, je bil v so
delovanju s Klubom študen
tov Kranj, SLACKLINE v 
Zdraviliškem parku na Ble
du. Za vse obiskovalce smo 
organizirali »slackline delav
nice« in postavili plezalno 
steno, na kateri so obiskoval
ci lahko preizkusili svoje ple
zalne sposobnosti. Športni 
del se je nato prelevil v dru
žabnega na Grajsko plažo, 
kjer smo se zabavali ob rit

mih Alpha Malea, Feenca, 
Ivanhoea in Bakota,« je v 
imenu študentov povedala 
Mojca Faganel. Aktivno so se 
pripravljali tudi na novo šol
sko oziroma študijsko leto. 
»V okviru Sejma rabljenih 
učbenikov, ki bo v organizaci
ji Zveze ŠKIS 7. in 8. septem
bra v ljubljanskih Križankah, 
bomo v Fitnesu v Radovljici 
zbirali šolske potrebščine. 
Konec septembra na blejski 
promenadi pripravljamo bru
covanje z Zablujeno genera
cijo in predskupinami. Po
skrbeli bomo tudi za fizično 
pripravljenost naših članov, 
ki jih 15. septembra peljemo 
na Triglav, za dodatno spod
budo v prvih šolskih dneh pa 
bomo organizirali še turnir v 
mini golfu in tekmovanje z 
gokarti v Logatcu.«

Aktivni tudi  
med počitnicami
Klub radovljiških študentov je tudi poleti pripravil 
številne kulturne, izobraževalne, športne in 
družabne dogodke.

Lancovo

Pripravili so dve gledališki predstavi
Kulturno prosvetno društvo Jelovca Lancovo je v soboto, 1. 
septembra, v okviru prireditev na Venerini poti pripravilo kar 
dve gledališki predstavi. Prizorišče in središče dogajanja je 
vsako leto Pusti grad, ki pa je moral zaradi deževnega vre-
mena oder prepustiti dvorani kulturnega doma na Lanco-
vem. Tudi tokrat je besedili dveh gledaliških predstav zapi-
sala domačinka Polona Škrinjar. Požrešno grofico so odigra-
li otroci, starejši člani dramske skupine Jelovca pa so prika-
zali grofa, ki je iskal nevesto. P. K. 

Kriteriji za dodelitev 
znaka zlata hruška so 
izvirnost, pozitivna 
sporočilnost, estetika, 
jezikovna ustreznost, 
fabulativna  
prepričljivost,  
založniške kvalitete, 
ustreznost za bralca.

Begunje

V Krpinu dve tabli na istem mestu
Marsikateri od številnih pohodnikov, ki se vsak dan odpravi-
jo proti cerkvi sv. Petra nad Begunjami ali naprej do Sanka-
ške koče, je bil presenečen, ko se je sredi poletja prav pred 
reklamno tablo, ki je pohodnike iz Krpina usmerjala proti 
tamkajšnjemu gostinskemu lokalu, pojavila še ena, tokrat 
občinska. Zaplet občinska uprava pojasnjuje takole: »Tabli 
se prekrivata zgolj začasno. Tabla za Sankaško kočo je bila 
namreč na zemljišču v lasti občine postavljena brez soglas-
ja, ki ga predpisuje občinski odlok o oglaševanju, in brez 
soglasja lastnika zemljišča. Najemnik Sankaške koče je zato 
zaprosil za izdajo soglasja, ki ga je občina izdala v mesecu 
avgustu, in sicer bo tablo lahko prestavil v bližino nove in-
formacijske table.« M. A.



Alenka Bole Vrabec

»Bila so plodna in odmevna 
leta. Najlepše pa je, da so ob
čani vzeli festival kot dožive
tje, ki ga imajo radi, ga priča
kujejo in spoštujejo ter se ga 
veselijo, kar dobro čutijo 
tudi umetniki ki prihajajo v 
goste in hvalijo občinstvo 
...,« o tridesetih letih vsebin
sko zelo razgibanega festiva
la strne misli Marija Kolar, 
predsednica Društva ljubite
ljev stare glasbe Radovljica.

Se lahko ozreva čisto na za-
četek?
»Začelo se je 1982, ko je Kle
men Ramovš v Glasbeni šoli v 
Radovljici začel poučevati 
kljunasto flavto in organiziral 
uspešno mednarodno poletno 
šolo. Na njegovo pobudo je 
bilo 1985 ustanovljeno Druš
tvo ljubiteljev stare glasbe Ra
dovljica in rodil se je festival, 
ki si je s svojim programom 
vztrajno utiral pot v slovensko 
glasbeno življenje.«

Prva pomembna prelomni-
ca?
»Leta 1997 je občinski svet s 
tedanjim županom Vladi
mirjem Černetom sprejel 
sklep o Festivalu Radovljica 
in dolgoročno zagotovil ob
stoj že mednarodno uveljav
ljene prireditve. V prvih letih 
so nam veliko pomagali tudi 
ugledni občani: dr. Cene Av
guštin, akademik Uroš Krek, 
župana Vladimir Černe in 
Janko Stušek ter vodja oddel
ka za družbene dejavnosti 
Majda Odar ter svetnik dr. 
Avguštin Mencinger. To ve
lja tudi za sedanjega župana 
Cirila Globočnika, ko je na
stopil svoj mandat.«

Jubilejni 15. Festival je prine-
sel spremembo v umetni-
škem vodenju festivala. 
»S Tjašo Krajnc, muzikolo
ginjo in novinarko, pozna
valko stare glasbe, se je zače
lo novo poglavje. Skozi deset 
let je imel vsak festival svojo 
skrbno izbrano temo. Tjaša 
Krajnc je organizirala radij
ske prenose (za kar nenehno 
skrbimo tudi zdaj) in skrbela 
za zgoščenke z izbranimi 
posnetki koncertov. Veliko je 
bilo novitet slovenskih in tu
jih skladateljev. In lahko re
čem, da se je festival vedno 
bolj uveljavljal.«

Spomnim se še, kolikšno je 
bilo nelagodje, ko ste se za 
eno leto morali preseliti v 
dvorano Psihiatrične bolni-
šnice, v grad Katzenstein.
»Obnova v graščini je bila 
2006 v polnem razmahu. A 
kakšno je bilo potem zado

voljstvo, ko smo dobili prele
po baročno dvorano, ob kate
ri so brez izjeme očarani 
tudi gostujoči umetniki!«
 
Ob 25-letnici festivala, leta 
2000, je umetniško vodenje 
prevzel Domen Marinčič.
»Domen Marinčič je gam
bist in čembalist, ki je do te
daj že večkrat nastopil na 
našem festivalu. V programe 
je vnesel svež prijem in ima 
visoko zastavljene umetni
ške cilje, ki se tudi uresniču
jejo. Delo z njim je užitek in 
velika obveza hkrati.«

Če se ozreva na statistične po-
datke zadnjih petnajstih let ...
»... se je zvrstilo 160 koncer
tov, poslušalo pa jih je 
28.500 ljubiteljev glasbe. Ve
činoma v baročni dvorani, pa 
tudi v cerkvi sv. Petra in v 
cerkvi Marijinega oznanenja 
v Velesovem.« 

Celotna organizacija festiva-
la je velik zalogaj, od pripra-
ve programske knjižice, so-
delovanja z mediji, do ureja-
nja namestitev umetnikov in 
prevozov z letališča in na le-
tališče, o tesnobi, ali bo leta-
lo priletelo o pravem času, o 
vajah nastopajočih, da o te-
žavah, ki se kdaj pa kdaj po-
rajajo sproti, ne govorim. 
Kako zmorete vse to?
»Z dobro voljo in zavestjo, da 
za festival ni nič pretežko. 
Kar zadeva umetnike, se za
res potrudimo, da se tukaj 
dobro počutijo, saj tudi poču
tje vpliva na njihovo igranje. 
Razumem mlado mamo, ki 
na gostovanje vzame pollet
nega dojenčka, saj drugače 
ne bi mogla koncertirati, če 
še doji. In tako sem enega od 
koncertov poslušala pred vra
ti, dojenček pa je bil z mano 
kar zadovoljen (se nasmeje). 
A sama ne bi mogla vsega. 
Lahko se pohvalim, da imam 
dobre in požrtvovalne sode
lavce in prav je, da sem jim 
za delo v tem jubilejnem letu 
tudi zahvalim. Najbolj pame
tno  kar po abecedi. Tisti, ki 
so z vnemo skrbeli za tehnič
ni potek festivala, so: Jožica 
Bohinc, Jana in Dušan Čop, 
Tomaž Gržeta, Eva Hriber
nik, Jaro Ješe, Jana Jocif, 
Aljaž Kolar, Peter Kolman, 
Janč Mavec, Melita Mulej, 
Mirko Oblak in Jaka Vreček.« 

Želje za 31. Festival Radovljica?
»Dobro sodelovanje z Obči
no Radovljica in Ministr
stvom za izobraževanje, zna
nost, kulturo in šport. Ume
tniško čimbolj dovršene 
koncerte, zadovoljne ume
tnike in zvesto publiko kot 
doslej.«

Ivanka Korošec

Begunje - Tako kot druge 
šole na začetku novega šol
skega leta odpira svoja vrata 
tudi Glasbena šola Avsenik. 
Brigita Avsenik, žena legen
darnega glasbenika Slavka 
Avsenika, ki je bila glavna 
pobudnica in »borka« za 
glasbeno šolo, je orisala 

kratko zgodovino te ustano
ve. »Sedem let smo imeli 
harmonikarske seminarje v 
galeriji, naši mentorji so bili 
zelo zadovoljni; večkrat pa 
so spraševali, zakaj nimamo 
v Begunjah pouka za druge 
kvintetove inštrumente. 
Šolo so hoteli osnovati že v 
Nemčiji, v bližini Regens
burga, a zdelo se mi je edino 
prav, da se Avsenikova glas
ba poučuje prav tu, v Begu
njah. V nekdanjem gasil
skem domu smo leta 2008 
odprli glasbeno šolo in k so
delovanju povabili aktivne 
glasbenike in učitelje glasbe 
in petja, ki imajo izkušnje in 
dosežke na tem področju in 
so ustrezno strokovno uspo

sobljeni. Mladi glasbeniki so 
pokazali veliko veselja in 
ukaželjnosti, šola pa je dobi
la vsestranske ugodne oce
ne. Od strokovnega sveta RS 
za splošno izobraževanje 
smo dobili tudi potrdilo o 
vpisu v razvid, s katerim je 
šoli zagotovljen enakovre
den izobrazbeni standard in 
s tem javna veljavnost za

sebnega programa. Časi so 
težki, še zlasti za kulturo, 
zato sem še tem bolj vesela, 
da šola živi polno življenje. 
Trenutno imamo vpisanih 35 
učencev, ki se izobražujejo v 
obnovljeni stavbi, v načrtu 
imamo še dvigalo.« Prihod
nje leto bodo praznovali 60 
let Avsenikove glasbe, ki jo 
bodo zaznamovali tudi s fe
stivalom. Srčna želja Brigite 
Avsenik pa je, da bi se osno
val otroški pevski zbor, ki bi 
na praznovanju zapel nekaj 
narodnozabavnih in Avseni
kovih pesmi. »Zaenkrat ima
mo štiri učenke, vabim vse 
zainteresirane, da se pridru
žijo zborčku. Poučevala jih 
bo Hermina Matjašič.«

Deželne novice, petek, 7. septembra 2012

Kultura

9

Enaintrideseti Festival  
Radovljica 2013 bo!
Tako je sporočil umetniški vodja festivala Domen Marinčič, ko se je polegel aplavz ob zadnjem  
koncertu letošnjega jubilejnega 30. festivala Radovljica. Slovo ni moglo biti lepše, saj je že zazrto  
v prihodnost. 

Marija Kolar, predsednica Društva ljubiteljev stare glasbe 
Radovljica

Brigita Avsenik želi vsem učenkam in učencem uspešno 
šolsko leto in veliko veselja v glasbi.

www.optika-berce.si 

BREZPLAČNI 
PREGLED VIDA
Lesce, torek: 15 - 17   
T: 04 531 89 34
Jesenice, četrtek: 15 - 18  
T: 04 586 2416

 potrdila za vozniški izpit 
 zdravniška spričevala   

  zdravljenje očesnih bolezni 
 predpisovanje očal 
 kontaktne leče

Vsak četrtek in  
petek specialistični  
okulistični pregledi!
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Velika izbira  
sončnih očal z dioptrijo

KOMUNALNA INFRASTRUKTURA 
 biološke ~istilne naprave,
 cisterne za vodo, deževnico in razli~ne 

kemikalije (kurilno olje, nafta, AdBlue..),
 lovilci olj in maš~ob,
 vodohrani,
 ~rpališ~a,
 jaški (revizijski, vodovodni, armaturni...).

BARVE IN RAZPR[ILCI 
 osnovna zaš~ita lesa,
 vremenska zaš~ita lesa,
 protipožarna zaš~ita lesa,
 izdelki proti pokanju lesa,
 antikorozijski premazi,
 tehni~ni razpršilci.

www.regeneracija.si

Alpska cesta 43, 4248 Lesce, Slovenija
telefon: 04 531 70 70
e-po{ta: info@regeneracija.si

Vrata odpira tudi 
glasbena šola Avsenik

Srčna želja Brigite Avsenik je, da bi se osnoval 
otroški pevski zbor, ki bi na praznovanju zapel 
nekaj narodnozabavnih in Avsenikovih pesmi. 
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Matjaž Klemenc

Kaj je bil glavni razlog, da 
ste prevzeli funkcijo predse-
dnika Rokometnega kluba 
Radovljica?
»Razloga sta dva. Mlajši sin 
že štiri leta igra pri Rokome
tnem klubu Radovljica, dru
gi razlog pa je bil ta, da klub 
temelji na delu z mladimi. 
To je bil zame pozitiven si
gnal in hkrati izziv, na pod
lagi katerega sem se odločil, 
da prevzamem to funkcijo.«
 
Ste bili v mladosti tudi sami 
povezani s športom?
»S športom sem se v mlado
sti ukvarjal, a ne z rokome
tom. Rokomet sem sprem
ljal le kot navijač, v času 
odlične igre članske ekipe 
Slovana, ki je bil v Evropi v 
sami špici. Sam sem se 
ukvarjal z nogometom in 
smučanjem.«

Verjetno je v današnjih ča-
sih težko biti predsednik ne-
kega športnega kolektiva?
»Sam menim, da je izziv s 
tem še večji. Časi so takšni, 
kakršni pač so. Treba je de
lati in zagotavljati čim boljše 
pogoje za delo, treninge, 
tekme, nemoteno delovanje 
kluba. Vsi člani upravnega 
odbora kluba smo se z vese
ljem odzvali izzivu.«

Kako ste zadovoljni z uvrsti-
tvijo vaših selekcij v prejšnji 
sezoni?
»Z rezultati v prejšnji sezoni 
smo v klubu zelo zadovoljni. 
Naša najstarejša ekipa, lani 
so nastopili kot kadeti, v veči
ni fantje letnika 1995, so 
osvojili končno osmo mesto 
v državi, kar pomeni, da so v 
prvi ligi na državnem nivoju. 

Dečki B so bili deseti, starejši 
dečki trinajsti. Tudi letnika 
1998 in 1999 sta vedno bliž
je konkurenci. Na tem mestu 
bi pohvalil fante in trenerski 
tim. Vsi skupaj dobro oprav
ljajo svoje delo. To daje opti
mizem za v naprej.«

Je bila pravilna odločitev, da 
razpustite člansko ekipo?
»Ena od vizij kluba je bazi
ranje na domačih igralcih, v 
članski ekipi pa so bili igral
ci po večini od drugod. Dru
ga stvar je, da je v današnjih 
časih potrebno poskrbeti, da 
je poslovanje tako, kot mora 
biti. Mislim, da je bila odlo
čitev, da se začasno odpove
mo članski ekipi, pravilna.«

Postavili ste dobro sodelova-
nje z okoliškimi šolami.
»Ker delamo na podmladku, 
zelo dobro sodelujemo z 
okoliškimi šolami. Najmlajši 
igrajo v šolah mini rokometa 
na osnovnih šolah v Radovlji
ci, na Bledu, Lipnici, Koroški 
Beli in v Lescah. To nam daje 

nabor otrok za delo v starej
ših selekcijah. Skupno vadi 
okrog 120 otrok.«

Danes je na razpolago veliko 
športnih panog. Je težko do-
biti nove mlade sile?
»Vsak izmed številnih špor
tov si prizadeva v svoje vrste 
pridobiti čim več mladine. Z 
dobrim delom trenerskega 
kadra in z različnimi prire
ditvami skušamo prepričati 
otroke in starše, da se odlo
čijo za ta lep šport.«
 
Ste zadovoljni s statusom 
kluba v radovljiški občini?
»Vsak klub ima takšen sta
tus, kot si ga izbori. Delamo 
na tem, da imamo čim boljšo 
pozicijo kluba. To ne dosega
mo samo s tem, da otroci tre
nirajo in igrajo. Imamo tudi 
dodatne aktivnosti. Vsako 
leto se udeležujemo medna
rodnih turnirjev. Letos smo 
že bili v Banjaluki, jeseni 
gremo na Madžarsko. Vsako 
leto najmanj enkrat obišče
mo neko člansko tekmo. Ali 

so to Krimovke, reprezentan
ca ali kakšen drugi klub. 
Imamo redna srečanja s star
ši, ponovoletno srečanje, kjer 
se otroci pomerijo proti se
lekciji staršev. Vsako pomlad 
pripravimo piknik. Enkrat na 
leto pripravimo tudi predava
nje, ki je namenjeno otro
kom, staršem, trenerjem, 
sponzorjem. Lani jeseni je 
bila tema predavanja Skriv
nost uspešnega komunici
ranja. Nekaj podobnega 
priprav ljamo tudi letos.«

Tukaj ne smemo pozabiti na 
dan rokometa, ki ga pripravlja-
te prav jutri v radovljiški Sre-
dnji gostinski in turistični šoli.
»Res je. Znova nas bo obi
skala prva ženska ekipa 
Krim Mercator, ki se bo v 
trening tekmi pomerila z 
našimi mladinci. Začetek 
tekme je ob 17.30. Spored se 
začne že ob 15.30 z mini ro
kometom. Ob 16.30 je pred
stavitev ostalih selekcij naše
ga kluba. Program je zani
miv. Lanska prireditev je 
bila odmevna in verjamem, 
da bo tako tudi jutrišnja.«

Kakšna je vizija kluba?
»Lanske uvrstitve naših selek
cij so bile odlične, a želimo si 
še napredovati. Zadovoljni 
bomo tudi s podobnimi re
zultati, kot so bili v lanski se
zoni. Imamo tri fante, ki so
delujejo v ožjem izboru raz
ličnih reprezentančnih selek
cij, in to je dobra popotnica za 
vnaprej. V celoti ne gledamo 
samo na rezultate. Skušamo 
imeti klub, ki je zanimiv za 
otroke, starše in sponzorje. 
Verjamem, da bomo z delom, 
ki smo ga zastavili, uspešni 
tako pri rezultatih kot tudi na 
prej naštetih področjih.«

Matjaž Klemenc

Sezona 2010/2011 bo z zla
timi črkami zapisana v zgo
dovino kroparske odbojke. 
Finale odbojkarjev UKO 
Krope, tako v pokalu kot v 
državnem prvenstvu, je bil 
veliko presenečenje, a po 
prikazanem več kot zaslu
žen. V lanski sezoni so se v 
pokalu spet uvrstili na za
ključni turnir, a izpadli v 
polfinalu z gostiteljem Ka
mnikom. V državnem pr
venstvu so igrali v zeleni 
skupini, kjer so osvojili prvo 
mesto. To jim je v četrtfina
lu prineslo Salonit. Slednji 
so bili boljši tako v Kanalu 

kot v Radovljici, kar je za 
Kropo pomenilo konec soli
dne sezone. Letos poleti so 
kroparski odbojkarji veliko 
igrali odbojko na mivki. Z 
organiziranimi pripravami 
so začeli sredi avgusta. Po 
14 dneh so odigrali že uvo
dno pripravljalno tekmo z 
Žirovnico, ki se je končala z 
rezultatom 2:2. Rezultat ni 
bil v prvem planu, saj je bila 
ekipa v fazi napornih trenin
gov. V letošnji sezoni na klo
pi ne bo več trenerja Damja
na Marinka. Slednjega bo 
zamenjal Rok Blaznik, ki s 
spoznavanjem ekipe ne bo 
imel težav. Večino fantov 
pozna že iz njihovih začet

kov, v zadnjem obdobju pa 
je bil pomočnik Damjanu 
Marinku in Luki Slabetu. 
»Trenutno dajemo največ 
pozornosti fizični pripravi, 
se pravi vaje v fitnesu in 
atletika. V trening je vključe
na tudi žoga, predvsem teh
nika. Z ligo začnemo 6. ok
tobra. Do takrat je v načrtu 
še nekaj prijateljskih tekem 
in turnirjev. V ekipi je kar 
nekaj sprememb. Odšli so 
Simon Bilandžič, brata Žiga 
in Rudi Zupanc, Bojan Kri
stan. Primož Šolar pa je za
ključil s kariero, a nam vsee
no še pomaga. Novinca v 
ekipi sta sprejemalca Nejc 
Kos iz Mokronoga in Ber

nard Bezeg iz Kamnika. Eki
pa še ni zaključena. Iščemo 
še dva srednja blokerja,« je 
nekaj novic iz odbojkarske
ga kluba UKO Kropa natro
sil trener Rok Blaznik, ki je 
ob koncu povedal še cilj eki
pe. »Glede na situacijo, ob
stanek v ligi.« Verjamemo, 
da bodo cilj uresničili, sku
paj s svojimi zvestimi navi
jači Macole.

Paraski

Leščani odlični v Bellunu
Peta tekma za svetovni pokal, ki je potekala v italijanskem Bel-
lunu, v dobrih razmerah, saj jim je uspelo izpeljati vseh osem 
skokov, se je končala po željah leških padalcev. Dosegli so eki-
pno in posamično zmago ter tretje mesto v ženski konkurenci. 
Ekipa Elana, ki je nastopila v postavi Roman Karun, Uroš Ban, 
Senad Salkič, Borut Erjavec, Domen Vodišek, je bila za 9 cm 
boljša od češke ekipe Dukla in še dodatnih 9 cm od madžarske 
ekipe CISM. V posamični konkurenci je z najvišjo stopničko 
uspeh potrdil Senad Salkič, ki je zbral le 2 kazenska centimetra, 
enako kot Francoz Valois. Tretji je bil Čeh Tabor s 3 kazenskimi 
centimetri. Uspeh je dopolnila Maja Sajovic s tretjim mestom. 
»Priskakala« si je 11 kazenskih centimetrov. Tekmo je dobila 
Francozinja Ferrandi z 8 kazenskimi centimetri. Kočni razplet 
bomo dobili ob koncu septembra, ko bo na sporedu šesta tek-
ma v švicarskem Locarnu. M. K.

Nogomet

Pol ducata za začetek
Leški nogometaši so odlično odprli letošnje tekmovanje v 1. 
Gorenjski ligi. Na gostovanju so s 6:1 odpravili Bohinj. Zma-
go so si praktično zagotovili že v prvem polčasu, ko so si 
priigrali prednost 3:0. Gole za Lesce so dosegli Zajšek 2, 
Jožef, Udrih, Miškič in Bučič. V 2. krogu, ki je bil na sporedu 
prejšnjo soboto, so bili Leščani prosti. Jutri imajo na razpo-
redu prvo domačo tekmo. V goste prihaja Kondor Godešič, 
tekma pa se začne ob 17. uri. M. K. Fedja Pobegajlo, predsednik Rokometnega kluba Radovljica

Rok Blaznik
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Šport

Glavni cilj obstanek v ligi
V letošnji sezoni je dosedanjega trenerja odbojkarjev UKO Kropa Damjana 
Marinka zamenjal Rok Blaznik, ki dobro pozna ekipo, saj je bil v zadnjem 
obdobju pomočnik Damjanu Marinku in pred njim Luki Slabetu.

Poudarek na delu z mladimi
V lanski sezoni radovljiški rokometni klub beleži v vseh selekcijah vrhunske rezultate. Dobro delo 
trenerskega tima kot tudi zavzetost mladih rokometašev dajeta optimizem za prihodnost. O delu in 
prihodnosti kluba smo se pogovarjali z novim predsednikom Fedjem Pobegajlom.

Redna cena knjige je 19 EUR. 
 
Če knjigo kupite ali naročite  
na Gorenjskem glasu, je cena le

Knjigo lahko kupite ali naročite na  
Gorenjskem glasu,  Bleiweisova cesta 4  
v Kranju, jo naročite po telefonski številki:  
04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.

V knjigi so 
predstav-
ljene osnove 
športnega  
ribolova. 
Knjiga  
v vaših rokah 
je ključ od vrat 
čudovitega 
sveta, ki ga 
boste hitro 
vzljubili in 
neskončno 
uživali v njem.
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Matjaž Klemenc

»Sežemo čez hrib in dol, naj-
rajši gremo pa na Stol ¼ « je 
eden od delov himne Večno 
mladih fantov. Doslej so Stol 
obiskali sedemintridesetkrat 
in tudi 38. Pohod na Stol, ki 
so ga pripravili prejšnjo so-
boto, je pod streho. »Zame 
je nekaj najlepšega, da člo-
vek gre v hribe, da se spreho-
di. Tako se res lahko počutiš 
večno mlad. Vesel sem, da 
nas je tokrat spremljalo lepo 
vreme. Spomnim se tudi po-
hodov, ko nismo imeli te sre-
če. Enkrat je celo snežilo, a 
vseeno nas je 18 prišlo na 
vrh. Tradicija se s tem ni 
prekinila. Dokler bom zdrav, 
se bom z velikim veseljem 
udeleževal pohoda večno 
mladih fantov na Stol,« je bil 
v Prešernovi koči nasmejan 
Stane Jereb, edini, ki se je 
udeležil vseh pohodov. 
Lanski pohod je potekal v 
bolj kislem vremenu. Svoje 
je ob Prešernovi koči dodal 
še precej močan veter. Letos 
je bil celotni pogled na po-
hod precej bolj veder. Vreme 
je bilo za razliko od lani 
odlično, pa tudi udeležba je 
bila precej večja. 84 članov, 
od tega 18 novih v vrstah več-
no mladih fantov, ki jih je ob 
koči čakal tradicionalni krst, 
se je povzpelo na očaka Kara-
vank. Številka daje optimi-
zem pred jubilejnim 40. po-
hodom, ki bo na sporedu čez 
dve leti, kot vedno zadnji 
konec tedna v avgustu. 
»Zelo sem zadovoljen z 
letoš njo številko udeležen-
cev. Zanimiva je tudi staro-
stna razlika in sicer od 7 do 
88 let. Čez dve leti nas čaka 
jubilejni 40. pohod in zelo bi 

bili veseli, če bi šla takrat šte-
vilka udeležencev čez 100. 
Potrudili se bomo, da bo ju-
bilejni pohod drugačen, kot 
je običajno,« je bil s celotnim 
pohodom zadovoljen predse-
dnik Rekreacijskega društva 
večno mladih fantov Marko 
Pangerc. 
Poigrajmo se malo s števil-
kami. Najstarejši pohodnik 
je bil 88-letni Ivan Čačič, 
najmlajši 7-letni Matic Ro-
tar. Stane Jereb je bil udele-
ženec vseh pohodov in 18 je 
bilo takih, ki so se letos 
vključili v vrste Večno mla-
dih fantov. Pohod ni minil 
brez radovljiškega župana 
Cirila Globočnika. Slednji je 
bil med prvimi na Stolu, a 
zaradi obveznosti tudi med 
prvimi, ki so goro zapustili. 

»Zaradi obveznosti, ki jih 
imam še po drugih krajev-
nih skupnostih, sem se s pri-
jatelji tokrat malo prej od-
pravil proti Stolu. Napoveda-
no je veliko pohodnikov, kar 
daje vsemu še večji čar,« 
nam je nekaj besed tik pred 
odhodom namenil radovlji-
ški župan. 
Tokrat smo na pohodu, kate-
rega simbol je bila golida ali 
žehtar, namenjen za molžo 
mleka, pogrešali goste iz po-
bratenega srbskega mesta 
Svilajnac. Kljub temu lahko 
pohod označimo za medna-
rodni, saj se ga je udeležil 
pohodnik Karel s Češkega. 
Ne naključno, saj je bil to 
zanj že deveti pohod od Val-
vasorjevega doma do Stola z 
Večno mladimi fanti. 

Uvod v tridnevno praznova-
nje se je začel v petek, z na-
stopoma skupin Dar Mar in 
Rock Partyzani, osrednji 
dogodek je bil tradicionalni 
sobotni pohod na Stol, iste-
ga dne pa smo popoldne po 
Radovljici spremljali povor-
ko članov in pohodnikov, 
mažoretk, konjskih vpreg 
in konjenikov, pihalnih or-
kestrov, ta lesenih, starih 
avtomobilov in starih koles. 
Kasneje so v šotoru pred 
hotelom Grajski dvor na-
stopili Gregorji in Fredy 
Miler. Proti koncu večera 
pa smo lahko uživali v igri 
svetlobe in zvoka. Zaklju-
ček prireditev je bil v nede-
ljo s tradicionalnim šahov-
skim turnirjem v spomin 
Vojinu Peroviču.

Matjaž Klemenc

V Radovljici se že vrsto let 
igra košarka. Spremljali 
smo številne ligaške tekme, 
gostovala je slovenska repre-
zentanca, bivša jugoslovan-
ska reprezentanca, igralo se 
je 24 ur košarke, številni tur-
nirji trojk in še bi lahko na-
števali. Manjkala je ulična 
košarka, a tudi to je dočaka-
lo Linhartovo mesto. 
»Živim v starem jedru Ra-
dovljice in zelo rad imam 
košarko. Želim, da staro 
mes tno jedro živi in da se v 
njem nekaj dogaja. Vse sku-
paj sem združil in prišel na 
idejo, da organiziram na 
Linhartovem trgu turnir v 
ulični košarki,« so bile uvo-
dne besede Domna Uršiča, 
organizatorja in vodje tur-
nirja. Na turnirju je sodelo-
valo 12 ekip, kar je bilo glede 
na prostor in čas maksimal-
no. Ideja je bila 16 ekip, a bi 
ena skupina morala igrati v 
športnem parku in s tem bi 
turnir nekaj izgubil, poveča-
li pa bi se tudi stroški. 
Turnir je potekal ves dan, 
vmes je bil le triurni odmor 
zaradi vročine. Glavni favo-
riti so bili Kerovi, ki iz prete-
klosti že imajo drugo mesto 
na trojkah na državnem pr-
venstvu. Vlogo favorita na 
papirju so povsem upraviči-
li, saj so na koncu zasedli 
sam vrh. V finalu so s 15:8 
odpravili jeseniško ekipo Jo-
kers. Kerovi so igrali v posta-
vi Gašper Budkovič, Matej 
Pirija, Alen Prole in Blaž 

Tomc. Tretje mesto je pripa-
dlo ekipi Klub radovljiških 
študentov (Luka Završnik, 
Luka Dežman, Robi Božič 
in Jaka Završnik). 
»Vreme nam je res šlo na 
roke. Pravilna je bila odloči-
tev, da se turnir zaradi vroči-
ne za tri ure prekine. Vesel 
sem dobrega odziva gledal-
cev. Zjutraj je bilo veliko ta-
kih, ki so po naključju zavili 
na trg in se popoldne spet 
vrnili. Zvečer je bil trg na-
polnjen. Finale si je ogledalo 
več kot 200 gledalcev. Odziv 
je bil fenomenalen in vsi si 
želijo, da turnir postane tra-
dicionalen. Res pa je, da 
brez dveh glavnih sponzor-
jev ter vseh prijateljev, ki so 
pomagali pri organizaciji in 
pripravi igrišča, turnirja ne 
bi bilo,« je o odzivu na tur-
nir povedal Uršič. Poleg 
glavnega turnirja je bilo še 
tekmovanje v metanju trojk 
in zabijanju. Najboljši v me-
tanju trojk je bil Martin Pre-
tnar, v zabijanju pa je zmaga 
pripadla Luku Završniku, z 
atraktivnim skokom prek 
Gašperja Budkoviča. Do-
men Uršič razmišlja že o 
novem turnirju, še v širšem 
obsegu. »Pripravljamo tur-
nir štirih starih mest, s štiri-
mi kvalifikacijskimi turnirji, 
zaključni turnir pa bi bil se-
veda spet v Radovljici, vi-
kend pred Večno mladimi 
fanti. Ustanavljam društvo, 
sponzorji so zainteresirani, 
odziv je odličen, zato upam, 
da nam uspe,« je dodal za 
konec.
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Lep obisk letošnjega 
38. Pohoda na Stol
Tradicija se tudi tokrat ni prekinila. Že 38. zapored so se Večno mladi fantje podali na očaka  
Karavank, Stol.

Udeleženci letošnjega pohoda na vrhu Stola

Letošnji simbol, golida ali žehtar, namenjen za molžo mleka. 
Tudi tokrat ga je izdelala Radovljičanka Aja Bohinjc.

Ivan Čačič, najstarejši udeleženec pohoda, zadaj na levi  
župan Globočnik, ob njem pa Stane Jereb Pod košem smo videli zanimive boje.

Košarka na  
Linhartovem trgu
Številni kraji po Sloveniji so bili že organizatorji 
ulične košarke. S 1. Linhartovim turnirjem se je 
mednje vpisala tudi Radovljica.

Vreme je bilo za razliko od lani odlično, pa tudi 
udeležba je bila precej večja. 84 članov, od tega 18 
novih v vrstah Večno mladih fantov, ki jih je ob 
koči čakal tradicionalni krst, se je povzpelo na 
očaka Karavank.
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Zanimivosti

Zdaj Linhart, zdaj Radolčan 
Franci Černe, upokojeni učitelj razrednega pouka v Radovljici in Ljubnem, za promocijo mesta in 
občine oživlja dve radovljiški osebnosti: Neznanega Radolčana s starega mestnega grba iz leta 1514 in 
Antona Tomaža Linharta. Poleg poklica uspešna pot ljubiteljskega igralca, radijskega novinarja in 
moderatorja in ob najbolj prešernem času v letu – pustnega župana. Posebna ljubezen poezija. Mladost 
v radovljiškem bazenu. Zrela leta v Gasparijevem kožuhu, ko pride kot dedek Mraz izpod Triglava. 

Alenka Bole Vrabec

Franci, kar naravnost: Kdaj 
ste Radolčan in kdaj ste Lin-
hart?
»Odvisno, za kakšen dogodek 
gre. Linhartu posojam stas in 
glas že 25 let, v vlogo Radolča-
na pa sem smuknil 1996.«

In kdo je tisti, ki odloči, ka-
tero od oblačil si nadenete?
»Zvečine so to dogodki, ko 
se doma pa tudi drugod 
predstavlja mesto Radovljica 
ali pa radovljiška občina. Po-
sebej takrat, ko je kakšna 
ceremonija na trgu. Ko je 
treba ljudem pojasniti, kako 
je Radovljica živela skozi 
stoletja, kako se je razvijala, 
je zato odgovoren Radolčan. 
Ko pa gre za predstavitev 
razsvetljenca, ki se je rodil v 
Radovljici, smuknem v Lin-
hartov kostum in rokokoj-
sko lasuljo.«

Je mogoče obema osebama 
dati nekakšno »osebno izka-
znico« ali vsaka predstavitev 
zahteva svojo pripravo?
»Odvisno od dogodka. Zgodo-
vinska dejstva so pač zgodo-
vinska dejstva, tu ni kaj prila-
gajati. Je pa pomembno to, 
kako jih podaš, da ljudi prite-
gneš. Kanček humorja je ve-
dno dobrodošel. Za najbolj 
verodostojne podatke sta s 
svojimi deli zaslužna dr. Cene 
Avguštin in mag. Jure Sino-
bad, za poznavanje Linharta 

pa bogat Linhartov zbornik.«

Kaj pa jezik predstavitev?
»Radolčan se zgleduje po slo-
venščini Trubarjevega časa, 
Linhart pa po lastnih komedi-
jah, po Županovi Micki in 
Matičku. Linhart je še posebej 
dejaven na vsakoletni majski 
likovni koloniji, organizaciji 
Osnovne šole Antona Janše in 
Lions kluba Bled, ko učenci 
gorenjskih šol na Linharto-
vem trgu ustvarjajo na temo 
panjskih končnic.« 

Kdaj ste ugotovili, da vas vle-
če na gledališki oder?

»Že v osnovni šoli. Prva za-
resna vloga je bila v Marin-
čevi komediji Poročil se 
bom s svojo ženo v III. letni-
ku učiteljišča.«

V Radovljici ste bili dejavni 
v igralski skupini Mirana 
Kende.
»Na ta leta imam res lepe 
spomine. Miran je zrežiral 
nekaj sijajnih večerov poezi-
je pa tudi nekaj predstav. 
Nikoli ne bom pozabil Koso-
velovega večera in Pohujša-
nja v dolini šentflorjanski. 
Sicer pa me je Miran »ko-
mandiral« tudi v bazenu, ko 

sem se v letih 62 in 63 trudil 
za čim boljši rezultat na 200 
m prsno. Bili smo v II. zve-
zni ligi. Treningi dopoldne, 
treningi popoldne – pa brez 
posebej ogrete vode. Ogreti 
smo bili od mladosti, želje 
po rezultatu in tovarištva.« 

Če rečeva statistično, ste do-
slej odigrali čez tisoč pred-
stav! Kje vse so se nabrale?
»Domače mesto sem že 
omenil. Igral sem v Ribem, 
predvsem komedije. V 
kranjskem Prešernovem 
gledališču, kjer sem delal z 
zares dobrimi režiserji, šest 
sezon, v Gledališču Toneta 
Čufarja tri desetletja in zdaj 
pri domačem Linhartovem 
odru. V jeseniški predstavi 
Županove Micke sem dve-
stokrat odigral vlogo Glažka 
s tistim luštnim zadnjim 
stavkom: Pa obena kap'lca 
ne sme noter ostat.« 

Kaj pa Radio Triglav?
»Le redka je rubrika, v kateri 
se nisem našel. Z mikrofo-
nom je tako kot z odrom: če 
si z njim domač, te definitiv-
no zastrupi. Že petindvajset 
let urejam oddajo o naro-
dnozabavni glasbi Moja je 
lepša kot tvoja. Če bi hotel 
napisati spomine in anekdo-
te, jih je za knjigo!« 

Upam, da boste našli čas 
tudi za to. Hvala lepa za po-
govor.

Radovljica

Tudi letos računalništvo za starejše
Med 15. in 19. oktobrom bo letos že drugič zapored potekal 
vseslovenski prostovoljski projekt Simbioz@ za računalni-
ško opismenjevanje starejših. Potekal bo na več kot 115 knji-
žnicah, šolah in drugih lokacijah. Slovenija se bo tako jeseni 
spet združila v medgeneracijskem sodelovanju in solidarno-
sti ter tako aktivno zabeležila leto, ki ga je Evropska unija 
določila za leto aktivnega staranja prebivalstva in medgene-
racijske solidarnosti. Projekt Simbioz@ je lani potekal na 
kar 230 lokacijah, privabil 5706 udeležencev in uspešno po-
skrbel za 93 odstotkov samozavestnih uporabnikov računal-
nika. Lanski uspeh projekta pa ni bil spregledan niti v evrop-
skem parlamentu, ki je projektu Simbioz@ podelil izjemno 
nagrado državljan Evrope. Organizatorji želijo doseči lanske 
uspehe, pri čemer želijo z dvema novima delavnicama, 
družbena omrežja in mobilna telefonija, pritegniti še več 
mladih in starejših k aktivni udeležbi pri projektu.
Prijave so do 11. oktobra možne preko spletne strani www.
simbioza.eu, informacije o projektu so na voljo tudi na loka-
cijah izobraževanj, ki so v radovljiški občini dogovorjene z 
OŠ F. S. Finžgarja Lesce, s Knjižnico A. T. Linharta ter z 
Ekonomsko gimnazijo in srednjo šolo Radovljica. M. A.

Peter Kolman

Turistično društvo Begunje 
je v sklopu poletnih dogod-
kov za otroke pripravilo za-
nimivo druženje za otroke 
na gradu Kamen. Viteški 
animatorji so otroke pope-
ljali v čas, ko so tam prebiva-

li vitezi. »Ogledali smo si 
mogočne razvaline, se pogo-
varjali o življenju za časa 
slavnega viteza Gašperja 
Lamberškega, nato pa smo 
skupaj z otroki vstopili v vi-
teški klan. Prelevili smo se v 
prave viteze in viteške skupi-
ne. Na gradu se je odvil pra-

vi otroški viteški turnir, kjer 
smo spoznali veščine vite-
zov in se pomerili v različ-
nih viteških nalogah. Ko 
smo našli skriti zaklad, ki so 
ga razbojniki odpeljali z gra-
du, pa smo za svoje hrabro 
dejanje prejeli nagrado glav-
nega viteza,« je o dogodku 

povedala Nina Žvegelj. 
Dve poletni nedelji pa sta 
privabili otroke na zanimive 
delavnice, ki so potekale v 
Krpinu. Otroci so po bese-
dah organizatorke najbolj 
uživali, ko so si nadeli ribi-
ške škornje in se podali na 
ribolov. 

Udeleženci glasbene delavnice z Brigito Avsenik

Franci Černe, tokrat Radoljčan na Linhartovem trgu

TR GO VI NA Z ME TR SKIM BLA GOM
Alp ska 37, Les ce, 
tel.: 04/531-87-57

Delovni čas od 8.00 - 19.00, sobota 8.00 -12.00

Nudimo vam pestro izbiro:
• bombažev • viskoze • lanu • jerseyja   

• blaga za svečane priložnosti

• Poleg naštetega vas čaka velika izbira  
podlog, zadrg, sukancev, gumbov in ostale  

pozamenterije.
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Počitniško otroško druženje

Druga avgustovska nedelja je bila na gradu Kamen namenjena posebnemu viteškemu doživetju. 

Igrali po Avsenikovo

Nad 30 glasbenikov vseh starosti je sodelovalo 
na avgustovski mednarodni Avsenikovi glasbeni 
delavnici.

Jože Košnjek

Junijska glasbena delavnica 
za Slovence iz zamejstva in 
po svetu, ki je bila s pomočjo 
vladnega urada za Slovence v 
zamejstvu in po svetu organi-
zirana prvič, je bila uspešen 
uvod v 7. Mednarodno Avse-
nikovo glasbeno delavnico, ki 
jo je konec avgusta organizi-
ral zasebni zavod Glasbena 
šola Avsenik. Na njej je sode-
lovalo 32 glasbenic in glasbe-
nikov iz Avstrije, Nemčije in 
Slovenije. Mentorji so bili 
prvokategorniki v igranju 
Avsenikove glasbe. Za uk kla-
virske harmonike so skrbeli 
Toni Iskra, Igor Podpečan, 
Tomaž Cilenšek in Klemen 
Leben, skrivnosti igranja na 
diatonično harmoniko pa je 

odkrival Dejan Raj. Kontra-
basisti so vadili pod vodstvom 
Klemena Repeta, kitariste so 
učili Renato Verlič, Mitja 
Mas tnak in Mike Orešar, kla-
rinetiste Jure Valjavec, tro-
bentače Stanko Praprotnik, 
za vadbo pevcev pa je skrbela 
Tina Debevec. »Pokriti« so 
bili vsi inštrumenti, ki sode-
lujejo v klasičnem Avseniko-
vem kvintetu, prvič pa tudi 
pevci. Udeleženci delavnice 
so se dela lotili resno, kar so, 
ob pomoči mentorjev, poka-
zali tudi na sklepnem kon-
certu. Igranje v izvirnem 
Avsenikovem okolju pa je bil 
zanje še dodaten motiv. Za-
hvalo sta jim izrekla direkto-
rica Avsenikove glasbene 
šole Brigita Avsenik in ravna-
telj Uroš Hribar. 
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Španci obiskali Radovljico
Skupina štiriindvajsetih mladih Špancev se je z mladimi iz radovljiške župnije spoznala lani, ko so jih 
gostili na svetovnem dnevu mladih.

Marjana Ahačič

Na srečanju v Barceloni so 
se spletla prijateljstva in že 
letos poleti je skupina štiri-
indvajsetih Špancev prišla 
na enotedenski obisk v Ra-
dovljico. »Srečali smo se v 
Benetkah, kjer smo skupaj 
preživeli prvi dan, nadalje-
vali z ogledom Bleda in Ra-
dovljice, peljali smo jih v 
Postojnsko jamo in Piran,« 
so povedali gostitelji. Pripra-
vili so jim tudi koncert in 
večerno druženje ter jih pe-
ljali na obisk Brezij. 
Gostje so bili nad Slovenijo 
navdušeni. 
»Za Slovenijo sem prvič sli-
šala lani, ko so nam povedali, 
da bodo Slovenci prišli na 
Svetovni dan mladih v Pedro 
Muńoz. Ko sem prišla, me je 
predvsem navdušila prelepa 

narava. V primerjavi s Špani-
jo, ki je vroča in suha, je tu 
veliko zelenega. Pa tudi lju-
dje so malce drugačni: Špan-
ci smo sicer zelo odprti, am-
pak nismo tako ljubeči kot 
vi,« je povedala Trinidad Ol-

viedo-Rubio. Z njo se je stri-
njala tudi Ana Jimenez Pei-
nado. »Všeč mi je prav vse, 
ljudje, hrana, pokrajina … 
Slovenija je veliko bolj mirna, 
kot Španija, pa tudi narava je 
zelo drugačna, vse je zeleno.« 

Antonio in Clara Bernal-
-Garcia sta za Slovenijo sli-
šala ob njenem osamosvaja-
nju pred dvajsetimi leti. 
»Zelo nama je všeč narava, 
ljudje, nekakšna mirnost, 
miren način življenja. Pa 
tudi čistoča, vse je zelo čisto, 
ni smeti po tleh. Niso pa 
nama všeč ajdovi žganci 
(smeh). Pa preobuvanje v 
copate je za nas, Špance, 
grozna navada. Sicer pa mi-
sliva, da se Slovenija in Špa-
nija razlikujeta tudi v stop-
nji izobrazbe. Pri vas imate 
veliko širše znanje. Pa tudi 
zelo prijazni ste in znate se 
povezati v skupino. Glede 
na izkušnje pri delu z mladi-
mi se nama zdi, da se pri 
nas nikoli ne bi mogla obli-
kovati neka taka mladinska 
skupina, kot jo imate tukaj v 
radovljiškem župnišču.

Trinidad Olviedo-Rubio

Glasba je moja obsesija

Alen Marijan je šestindvajsetletni raper iz  
Radovljice, ki je v dveh mesecih s svojim novim 
videospotom Prva runda dosegel skoraj 76 tisoč 
ogledov na strani Youtube. Zaradi eksplicitnosti 
besedila, v katerem kritizira slovensko rap sceno, 
je mladi glasbenik dvignil kar nekaj prahu.

Tjaša Kržišnik

Že zelo dolgo si je želel so-
delovati z Zlatkom, ki je 
eden izmed najboljših slo-
venski raperjev. Ko mu je 
predstavil idejo o skupnem 
komadu, je bil ta takoj zain-
teresiran za sodelovanje. 
Skupaj sta ustvarila komad 
Prva Runda, za katerega so 
posneli tudi videospot. »Za 
snemaje videospota sta za-
služna moja dobra prijatelja 
Ažbe Mejavšek in Sandi De-
dić. Snemali smo na Delovi 
stolpnici, na Radiu Gorenc 
in prizor v mojem avtomo-
bilu. Potekalo je tri dni in 
bilo je zelo zabavno, saj ob 
taki ekipi niti ne more biti 

drugače,« je strnil vtise Ra-
dovljičan, ki pravi, da je bila 
to ena izmed prvih resnih 
priložnosti, da se uveljavi na 
slovenski glasbeni sceni. 
»Lahko bi rekli, da gre za 
moj prvi »resni« komad, ki 
je bil narejen profesionalno 
pri enem od najboljših slo-
venskih producentov Anže-
tu Metodu Breskavrju 
(BMD). Seveda pa je sodelo-
vanje z Zlatkom odlična pri-
ložnost, da se pokažem šir-
šemu krogu poslušalcev.« 
Sicer Marijan obiskuje Fa-
kulteto za družbene vede, 
svoj prosti čas pa preživlja 
podobno kot njegovi vrstni-
ki. Rad ima šport, predvsem 
košarko, ki jo je v mlajših 
letih tudi treniral. Glasba ga 
zanima že od malih nog. 

»Glasba je moja obsesija. Pri 
poslušanju se nikoli ne ome-
jujem samo na eno zvrst. 
Moj najljubši band so roker-
ji Red Hot Chili Peppers.«
Kje pa se raper vidi v priho-
dnosti? »Odziv debitantske-
ga videospota je bil odličen. 
Z mislijo in dejanji pa sem 
že pri naslednjih projektih. 
Kot sem že omenil, sodelu-
jem s producentom BMD-
-jem, ki pa je v bistvu tudi 
moj mentor. Veliko materi-
ala je že posnetega, precej 
pa ga bo nastalo v prihod-
njih dneh. Do konca letoš-
njega leta želim posneti vsaj 
še dva videospota, v načrtu 
pa imam tudi sodelovanje s 
svojim someščanom in zelo 

priznanim glasbenikom An-
žetom Langusom - Dagijem. 
Čez nekaj let se vidim kot člo-
veka, ki še vedno uživa pri 
ustvarjanju glasbe, in upam, 
da tudi kot uveljavljenega 
glasbenika na slovenski glas-
beni sceni,« je povedal o svo-
jih načrtih in dodal, da je po-
nosen Radovljičan, hvaležen 
svoji domači publiki za izje-
men odziv. »Zelo sem pono-
sen, da prihajam iz takega 
mesta, kot je Radovljica, saj 
bi si tako podporo, kot jo 
imam jaz, s strani somešča-
nov želel čisto vsak glasbe-
nik. V zadnjem letu sem 
imel zelo obiskane koncerte, 
dvakrat pa sem nastopal tudi 
na festivalu KRZ pred več kot 
tri tisoč glavo množico,« je za 
konec strnil mladi raper.

Alen Marijan iz Radovljice je skupaj z raperjem Zlatkom na 
Youtubu dosegel več kot 76 tisoč ogledov novega  
videospota za pesem Prva runda. / Foto: Ažbe Mejavšek

Alen Marijan / Foto: Jaka Žukovec

www.kaerntnermessen.at

KULINARIKA
ALPE-JADRAN

Sejem specialitet in užitkov

12.-16.
sept.

KUHARSKA ARENA V PROMINENTNI ZASEDBI

Jesenski sejem
5 DNI - 5 TEM

WINNI 
BRUGGER

TONI 
MÖRWALD

RTL2-
KOCHPROFI
FRANK OEHLER

S E J M I Š Č E  C E L O V E C

Ana Jimenez Peinado Antonio in Clara Bernal-Garcia
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Turizem

Letošnja sezona bo  
za Šobec rekordna
V letošnji sezoni so na Šobcu do konca avgusta zabeležili več kot 90 tisoč nočitev. Tudi letos največ 
Nizozemcev in Nemcev.

Marjana Ahačič

»Sezona bo rekordna,« je 
bil konec avgusta zadovo-
ljen Sašo Gašperin, vodja 
Kampa Šobec, kjer po ne-
koliko slabšem začetku se-
zone že vse od sredine 
maja naprej beležijo odlič-
ne rezultate. Pričakuje, da 
bodo letos zabeležili največ 
gostov v zadnjih 20 letih - 
zadnjega rekordnega leta 
2004  so jih v vsej sezoni 
našteli okoli 22 tisoč in če 
se bo ponovil še lanski izje-
mno lep september, lahko 
po koncu letošnjega poletja 
pričakujejo v vseh ozirih 
rekordne rezultate. »Turi-
stično sezono v kampih so-
ustvarja vreme. V lepem in 
suhem vremenu gostje svo-
je bivanje podaljšujejo, v 
slabem in mokrem vreme-
nu pa kamp predčasno za-
puščajo.«
Gašperin uspešno sezono 
pripisuje tudi sicer odlične-
mu kampu v privlačnem na-
ravnem okolju, novim nači-
nom trženja, ki ga uveljav-
ljajo v zadnjem času, pa tudi 
splošnim trendom na po-
dročju turizma, ki se v zad-
njem času spreminjajo prav 
Šobcu v prid. »V vsej Slove-
niji letos beležijo največji 
padec italijanskih gostov, ki 
jih je pri nas tradicionalno 
malo, le okoli tri odstotke. 
Po drugi strani se vzpenja 
število nizozemskih turi-
stov, ki pri nas ustvarijo naj-
več nočitev, pa tudi splošna 
priljubljenost kampiranja v 
Evropi raste.« 

Največ gostov Kampa Šobec 
tradicionalno prihaja z Nizo-
zemskega in iz Nemčije, le-
tos so prvič na tretjem me-
stu Slovenci, takoj za Danci.
»Šobec je dosegel štiri zvez-
dice in je v svoji kategoriji 
med najboljšimi kampi v 

Sloveniji in Evropi,« je zado-
voljen Zlatko Kavčič, predse-
dnik Turističnega društva 
Lesce, lastnika kampa. 
»Kamp ima vso potrebno in-
frastrukturo, ki je vzorno 
vzdrževana in posodobljena. 
Restavracija in ponudba v 

njej je dobra, vendar pa se 
zavedamo, da bi bilo treba 
objekt posodobiti. Žal tega 
ne moremo, ker občina ni 
zgradila primarnega kanali-
zacijskega kanala od Šobca 
do Lesc, ob tem pa po urbani-
stičnih dokumentih ni dovo-
ljena gradnja lokalne čistilne 
naprave, vsaj ne takšne kapa-
citete, kot jo potrebujemo,« 
pojasnjuje Kavčič. »K sreči se 
uspešnost gospodarjenja ne 
meri po obsegu vlaganj, tem-
več po številu in zadovoljstvu 
turistov in finančnih rezulta-
tih.« Ti kazalci pa so za Šo-
bec letos odlični.

Čebelarski center  
aktivno v jesen

Poletje je bilo pestro tudi za novi Čebelarski  
razvojno izobraževalni center Gorenjske v 
Lescah. Center, ki je bil uradno odprt junija, ima 
za seboj že nekaj manjših projektov, jutri pa  
organizirajo prvi večji dogodek, Festival medu. 

Letošnja turistična sezona bo na Šobcu v vseh ozirih rekordna. / Foto: Gorazd Kavčič

Kaja Beton

Jutri, v soboto, 8. septem-
bra, pa bo v centru in pred 
njim še posebej veselo. Na 
Festivalu medu, ki bo pote-
kal med 9. in 17. uro, bo 
pou darek na medeni kulina-
riki. »Namen je ljudem po-

kazati, da je med v kulinari-
ki zelo široko uporaben. 
Tako bodo dejansko lahko 
obiskovalci tukaj pojedli 
celo kosilo, od aperitiva do 
glavne jedi, alkoholnih in 
brezalkoholnih pijač in se-
veda sladice.« Na festivalu 
se bodo predstavili različni 
ponudniki medenih izdel-
kov, v predavalnici pa bodo 
preko celega dneva potekale 
predstavitve in predavanja, 
ki bodo zajemala povezova-
nje turizma in čebelarstva 
ter uporabo medu v prehra-
ni, predstavljena pa bo tudi 
masaža z medom. Kot je še 
povedala Maja Kozinc, ki v 
imenu Čebelarskega dru-
štva Radovljica upravlja cen-
ter, bo zanimiv tudi »sreče-
lov«, kjer bodo obiskovalci 
namesto srečk kupovali me-
denjake, ki bodo vsi nosili 
posebna sporočila, nekateri 
pa tudi praktične nagrade. 
V centru, kjer delujeta tudi 
razstavno-prodajni salon in 
čajnica odprtega tipa, v avli 
trenutno gostijo že drugo 
občasno razstavo. Po uvodni 
predstavitvi Čebelarskega 
muzeja tokrat predstavljajo 

lectarsko obrt. Razstavo, ki 
jo je pripravila Lectarska de-
lavnica iz Radovljice, so od-
prli 10. avgusta. Kot je pove-
dala Kozinčeva, si želijo, da 
bi se razstave tudi v prihod-
nje menjale in bi bile pove-
zane s tematiko čebel in 
medu. Prav tako bodo na 

med in čebelarstvo navezo-
vali tudi ustvarjalne delavni-
ce za otroke in odrasle, ki se 
bodo začele odvijati v sep-
tembru. 19. septembra bodo 
udeleženci izdelovali darilne 
škatlice, 29. septembra pa 
lovilce sanj v podobi čebelic.
Center je avgusta dobil svojo 
spletno stran, dostopno na 
naslovu www.cricg.com, ki 
po besedah Maje Kozinc še 
ni povsem končana. »Z 
novo spletno podobo je zaži-
vel tudi logo Čebelarskega 
centra Gorenjske. Arhitekt 
Matjaž Pangerc je skladno 
zasnoval stavbo Čebelarske-
ga centra Gorenjske, čebel-
njak, ki stoji ob njej, in logo. 
V znaku je simbolično pri-
kazan čebelnjak, hkrati pa 
lahko v njem prepoznamo 
arhitekturo stavbe centra. Z 
znakcem poudarjamo tudi 
slovensko čebelarsko značil-
nost: čebelnjak. Lahko bi 
celo rekli, da pod okrilje Če-
belarskega centra Gorenjske 
spadata dva čebelnjaka, 
eden daje dom čebelam, 
drugi pa čebelarjem in upo-
rabnikom čebeljih pridel-
kov.« 

Maja Kozinc, vodja Čebelarskega centra Gorenjske

Lahko bi rekli, da pod okrilje Čebelarskega  
centra spadata dva čebelnjaka: eden daje dom 
čebelam, drugi pa čebelarjem in uporabnikom 
čebeljih pridelkov.
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Če vas mika v
gore, boste v
obeh knjigah

našli podrobne 
opise poti na

posamezne
vrhove, od lažjih

vzponov do težjih
in večdnevnih.

Jelena Justin  
Pozdravljene gore I

Pozdravljene, gore II

II

Jelena Justin

Zaradi velikega povpraševanja smo ponatisnili uspešnico

Pozdravljene gore 1, ki jo v kompletu s knjigo 

Pozdravljene gore 2 ponujamo po posebej privlačni ceni 

25 EUR + poštnina. Cena ene knjige pa je 15 EUR + poštnina.

Knjigi lahko kupite na Gorenjskem glasu, Bleiweisova cesta 4 

v Kranju, jo naročite po tel. št.: 04/201 42 41 ali na: 

narocnine@g-glas.si.

»V vsej Sloveniji letos beležijo največji padec  
italijanskih gostov, ki jih je pri nas tradicionalno 
malo, le okoli tri odstotke. Po drugi strani se 
vzpenja število nizozemskih turistov, ki pri nas 
ustvarijo največ nočitev, pa tudi splošna  
priljub ljenost kampiranja v Evropi raste.«
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7. septembra
TEK SVETOVNE HARMONIJE ob 11.00: SPREJEM MEDNARODNE 
EKIPE TEKAČEV, OŠ A. T. Linhart, Radovljica

SLOVESNOST ob 17.00: SLOVESNOST OB 70-LETNICI SMRTI 
NARODNEGA HEROJA JOŽETA GREGORČIČA-GORENJCA IN SOB-
ORCEV, slavnostni govornik dr. Danilo Türk, Grajski park, Radovljica

FILM ob 18.00: SNEGULJČICA IN LOVEC, Linhartova dvorana Radovljica*

FILMSKO GLEDALIŠČE ob 20.15: PRIJATELJA, Linhartova dvorana Radovljica*

8. septembra
FESTIVAL MEDU od 9.00 do 17.00: PREDSTAVITVE, DEGUSTACIJE, 
PREDAVANJA, Čebelarski center Gorenjske, Lesce

FILM ob 16.00: SNEGULJČICA IN LOVEC, Linhartova dvorana Radovljica*

KONCERT ob 17.00: MePZ LIPNICA IN PRIJATELJI, pod Lipo, Kamna Gorica

FILM ob 18.15: PROMETEJ, Linhartova dvorana Radovljica*

FILMSKO GLEDALIŠČE ob 20.30: PRIJATELJA, Linhartova dvorana Radovljica*

9. septembra
FILM ob 16.00: SNEGULJČICA IN LOVEC, Linhartova dvorana Radovljica*

FILM ob 18.15: PRIJATELJA, Linhartova dvorana Radovljica*

FILMSKO GLEDALIŠČE ob 20.15: PROMETEJ, Linhartova dvorana Radovljica*

14. septembra
VIKEND BREZPLAČNIH FILMOV ob 18.00: PETLETNA ZAROKA, Lin-
hartova dvorana Radovljica

NARODNO-ZABAVNI VIKEND V BEGUNJAH ob 19.00: VESELI 
BEGUNJČANI, Begunje

VIKEND BREZPLAČNIH FILMOV ob 20.15: MOJ TEDEN Z MARILYN, 
Linhartova dvorana Radovljica

15. septembra
VIKEND BREZPLAČNIH FILMOV ob 18.00: VZPON VITEZA TEME, 
Linhartova dvorana Radovljica

NARODNO-ZABAVNI VIKEND V BEGUNJAH ob 19.00: Ansambel 
Gorenjski Kvintet, Mitja Kvintet, Ansambel Roberta Zupana, Veseli 
Begunjčani, Begunje

VIKEND BREZPLAČNIH FILMOV ob 20.45: PETLETNA ZAROKA, Lin-
hartova dvorana Radovljica

16. septembra
NARODNO-ZABAVNI VIKEND V BEGUNJAH ob 11.00: Veseli 
Begunjčani, Ansambel Wankműller, Ansambel Bratov Avbreht, 
Ansambel Karavanke, Panonski kvintet, Begunje

BOLŠJAK ob 17.00, Linhartov trg Radovljica

VIKEND BREZPLAČNIH FILMOV ob 18.00: MOJ TEDEN Z MARILYN, 
Linhartova dvorana Radovljica

VIKEND BREZPLAČNIH FILMOV ob 20.00: VZPON VITEZA TEME, 
Linhartova dvorana Radovljica

19. septembra
USTVARJALNA DELAVNICA ob 18.00: DARILNE ŠKATLICE, za otroke 
in odrasle, Čebelarski center Gorenjske Lesce*

20. septembra
VEČERI DOBRE GLASBE ob 20.00: GREGORJI: Večer biserov  
Avsenikove glasbe, Baročna dvorana, Radovljiška graščina*

21. septembra
DAN BREZ AVTOMOBILA ob 16.00: 9. KOLESARSKI IZLET, zbor na 
Linhartovem trgu v Radovljici

FILM ob 18.00: KAJ PRIČAKOVATI, KO PRIČAKUJEŠ?, Linhartova 
dvorana Radovljica*

FILMSKO GLEDALIŠČE ob 20.00: LOČITEV, Linhartova dvorana Ra-
dovljica*

VSAK TEDEN:
Četrtek od 17.00 do 19.00: DEMETER TRŽNICA, trg pred Linhartovo 
dvorano Radovljica

Sobota od 9.00 do 13.00: RADOLŠKA TRŽNICA, trg pred cerkvijo, Ra-
dovljica

OBČASNE RAZSTAVE:
- NOVE PRIDOBITVE ŠIVČEVE HIŠE, Galerija Šivčeva hiša Radovljica

-  KAMNA GORICA V OČEH SLIKARJEV, izbor slik 11. Langusove 
slikarske kolonije, Galerija Kašča, Župnijski dvorec Radovljica

September 2012
-  ARHITEKTURA KOZOLCEV: fotografska razstava Justina Zorka, 

Galerija Avla, Občina Radovljica

-  MESTA NA MOJIH POTEH, fotografska razstava Vide Markovc, 
Galerija Avla, Radovljiška graščina

- ŽEBELJ IN VIJAK: Začetki industrije v Kropi, Kovaški muzej Kropa

- KURA, Magušarjeva hiša Radovljica

-  MEDOVITE RASTLINE, fotografska razstava Janeza Gregorija v 
Čebelarskem muzeju Radovljica

-  SINTI SKOZI ČAS, fotografska razstava, Graščinski hodnik, 
Radovljiška graščina

-  SPET V ŠOLO, razstava likovnih izdelkov učencev 4. B razreda OŠ 
Lesce v Knjižnici Lesce

-  ZLATA HRUŠKA, razstava knjig, opremljenih z znakom kakovosti 
otroške in mladinske literature, knjižnica Radovljica, Kropa, Begunje

Več informacij o posameznih pri-
reditvah je na voljo na spletni strani 
www.radolca.si/kaj-poceti/. Do-
godke za objavo v napovedniku 
pošljite po elektronski pošti na kaja.
beton@radolca.si. Organizatorji 
prireditev si pridržujejo pravico do 
spremembe programa.

www.gorenjskiglas.si

POLEG DIPLOME TI OSTANEJO 
PRIJETNI SPOMINI IN TRAJNA 

PRIJATELJSTVA

»Prijavo sem oddala 
zadnji dan, « se vpisa na 
Višjo strokovno šolo B&B 
spominja mlada mamica 
Jana Prosenc.

Sveža diplomantka poudari prednosti 
študija na B&B: »Predavanja so prilagojena 
zaposlenim ljudem. V šoli pripravijo gradiva 
v elektronski in tiskani obliki, predavatelji pa 
podajajo uporabna znanja iz lastnih izkušenj. 
Tudi organizatorji izobraževanja si zaslužijo 
vso pohvalo, saj ažurno pošiljajo pomembne 
informacije.«

Toda študij ji je dal več kot le diplomo: »Po 
predavanjih pa smo s sošolkami vedno zavile 
še na kavo in med nami so se stkala trajna 
prijateljstva. Bile smo res »luštna« skupina.«

Tistim, ki razmišljajo o študiju na višji šoli, 
priporoča, da se odločijo za B&B, saj tam 
študente res poznajo tako po obrazih kot po 
imenih.

PROGRAM V RADOVLJICI:
ekonomist

V KRANJU PA ŠE:
logistično inženirstvo
poslovni sekretar
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Lesce

Prihodnji petek bo zadružni dan
Prihodnji petek bodo pred upravno stavbo in trgovino KGZ 
Sava v Lescah pripravili zadružni dan. Na prireditvi, ki se bo 
začela ob 11. uri dopoldne in bo trajala do 17. ure, pripravlja-
jo med drugim prikaz dosejevanja travnega semena v trav-
no rušo, voden ogled sadovnjaka Resje, tržnico domačih 
dobrot, igre in zabavni program za najmlajše ter na koncu 
zabavo in druženje za vse udeležence. M. A.
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Kolesarski smerokazi 
kažejo pot
V občini Radovljica so med počitnicami postavili prvih trideset tabel, ki označujejo smeri in težavnost 
kolesarske poti. V načrtu jih je skoraj sto, kolesarje pa bodo usmerjale po zanje najprimernejših poteh.

Marjana Ahačič

Prvih trideset smerokazov, 
ki kolesarje usmerjajo na 
najprimernejše poti po obči
ni Radovljica in tudi zunaj 
njenih meja, že stoji. Obči
na jih je postavila na pobudo 
skupine prostovoljcev, ljubi
teljskih kolesarjev, ki so pod 
imenom Prava smer pripra
vili projekt za mrežo smero
kazov, ki bodo kolesarje in
formirali o želeni smeri, te
žavnosti, ki je označena po 
vzoru smučarskih prog z 
modro, rdečo ali črno oziro
ma rjavo, če gre za maka
damsko pot, ter o dolžini 
kolesarskih poti, o kulturnih 
in naravnih znamenitostih 
in drugih koristnih informa
cijah.
»Idejo, da tudi pri nas vzpo
stavimo mrežo informacij o 

kolesarskih poteh, smo do
bili na enem od naših kole
sarskih popotovanj po Nizo
zemskem, po katerem nas 
je vodil Blaž Bole, Radovlji
čan, ki že štirideset let živi 
na Nizozemskem,« ozadje 
projekta pojasnjuje Radov
ljičan Srečo Pirih. »Glede na 
to, da se priljubljenost kole
sarjenja – k sreči – nezadr
žno širi tudi k nam, smo bili 
pravzaprav začudeni, da sis
tema usmerjevalnih tabel, 
kakršnega poznajo po števil
nih evropskih državah, pri 
nas še ni,« pravi Pirih. 
»Na Nizozemskem samo 
skozi okno pogledaš, pa vi
diš smerokaz. Že ko sem 
leta 1974 prišel živet na Ni
zozemsko, je bilo tako. Tam 
je kolesarjenje način življe
nja, ne samo šport. Sam 
sem se trideset let v službo 

vozil s kolesom. Bilo je naj
hitreje in najudobneje … 
Spomnim se, kaj vse smo na 
kolesih pretovorili pred
vsem v prvih letih. Kar je 
bilo preveliko, da bi šlo v 
avto, smo dali na kolo, tudi 
stole in mize,« se spomni 
Blaž Bole in dodaja, da je na 
Nizozemskem zaradi dolgo

letne kolesarske tradicije 
tudi kultura obnašanja v 
prometu drugačna kot pri 
nas.
»A gredo stvari na bolje in 
prepričan sem, da bo šlo v 
tej smeri naprej. Zdaj kole
sarjem, ki se na primer pe
ljejo iz Radovljice v Begu
nje, šoferji avtomobilov ne 
trobijo več tako kot včasih. 
In vedno več ljudi za vsako
dnevne opravke uporablja 
kolo. Verjamemo, da bo sis
tem smerokazov, ki ga 
bomo še nadgradili, pri teh 
pozitivnih trendih pomagal; 
tako domačinom, ki bi jih 
radi usmerili na najprimer
nejše kolesarske poti, kot 
turistom na kolesih, ki jih je 
prav tako vedno več. Sistem 
bo treba vzdrževati in obnav

ljati, kljub temu da so mate
riali, iz katerih so izdelani 
smerokazi, trajni. Idej je še 
veliko: na ključnih mestih bi 
radi postavili omarice z 
zem ljevidi, po gostiščih tor
be s »prvo pomočjo« za kolo 
… In verjamemo, seveda, da 
se bo mreža, ki jo želimo 
nadgraditi z navadnimi in 
digitalnimi zemljevidi, širila 
tudi v sosednje občine in 
naprej po Sloveniji.«
Bole in Pirih sta prepričana, 
da se bosta v prihodnjih le
tih korenito spremenili kul
tura in mentaliteta kolesar
jenja tudi pri nas. »Že zdaj 
je ob sobotah in nedeljah 
vse več rekreativnih kolesar
jev. V vsem svetu se kolesar
stvo razvija in tega ni več 
mogoče ustaviti.« 

Srečo Pirih in Blaž Bole / Foto: Gorazd Kavčič

Tudi turistom, ki v Radovljico pridejo na kolesih – in teh je vedno več – bodo usmerjevalne 
table prišle prav. / Foto: Gorazd Kavčič

OB DNEVU BREZ AVTOMOBILA

VABITA NA KOLESARSKI IZLET

v petek, 21. septembra 2012, ob 16. uri.

ZBOR KOLESARJEV:  
ob 15.45 na Linhartovem trgu v Radovljici

TRASA, dolga približno 19 km:
Radovljica – Vrbnje – Gorica – Zg. Otok - Dvorska vas –  

Zapuže – Zgoša –
Begunje: POHOD PO DELU TEMATSKE POTI  

(vodi TD Begunje) –
Zapuže – Zg. Otok – Sp. Otok – Podvin – 

Mošnje: OGLED ARHEOLOŠKEGA NAJDIŠČA  
VILLA RUSTICA (vodi KS Mošnje) -

Gozdna učna pot - Radovljica

Pot je speljana tudi po makadamskem cestišču,  
zato so primerna treking ali gorska kolesa.

Ne pozabite na obutev, ki bo primerna tudi za kratek pohod.

VRNITEV: okrog 18. ure na Linhartov trg
Udeleženci se bodo vpisali v spominsko knjigo, za sladko  
okrepčilo pa bodo poskrbeli udeleženci programa PUM –  

projektno učenje za mlajše odrasle, ki deluje pod okriljem LUR.

Če bo deževalo, izleta ne bo.

Pridružite se nam!
Kolesarji se izleta udeležite na lastno odgovornost in ste se dolžni ravnati
v skladu s cestnoprometnimi predpisi. Obvezna je tehnična brezhibnost 

koles in uporaba čelad za otroke do 14. leta starosti. Uporabo čelade  
priporočamo vsem kolesarjem.

Občina Radovljica in

ŠZ Radovljica, Bled, Bohinj, Gorje
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Nina z enovprego lipicanca 
Na nedavnih Veselih dnevih v Žirovnici je na tekmovanju za 
Pokal Slovenije kot edina ženska v enovpregi z lipicancem 
nastopila Nina Peternel iz Globokega, sicer članica Konjeni-
škega kluba Stol Žirovnica. Nina (s sovoznikom Rokom 
Murnikom) je imela vpreženega lipicanca, kastrata Conver-
sano Barbana iz domače vzrejne hiše Barbana in se uvrstila 
na odlično drugo mesto. Kot je povedala Nina, ki se s konji 
ukvarja že od otroštva, lipicance pa pri njih vzrejajo od leta 
2005, moraš za vožnjo vprege imeti poseben občutek. A 
tega je pridobila že z dolgoletnim ukvarjanjem z ježo konj. 
Nina je zanimiva tudi zato, ker je pri starosti 29 let že ma-
mica štirih otrok, fantkov, starih od osem mesecev do devet 
let. U. P.

»Na Nizozemskem samo skozi okno pogledaš, 
pa vidiš smerokaz. Tudi zato, ker tam kolesarjenje 
ni le šport, ampak način življenja. Tudi sam 
sem se trideset let vozil v službo s kolesom. Je 
najhitreje in najudobneje. Zato je na nizozemskih 
cestah na primer pogost pogled na žensko na 
kolesu, ki ima spredaj na sedežu enega otroka, 
zadaj drugega, pa še torbe na prtljažniku.«

»Kako veliko je na  
Nizozemskem  
kolesarjev, govori tudi 
podatek, da 70 tisoč 
koles na leto ukradejo! 
Vsak Nizozemec ima 
tri kolesa: enega za 
šport, drugega za v  
trgovino, tretjega pa za 
v Amsterdam.«




